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Dve leti sta minili in spet se nam obeta velik medijski spektakel, 
imenovan demokratične volitve. Pred nami so predvolilne bitke. O sokra-
janih, ki se bodo potegovali za mesta v parlamentu, bomo izvedeli vse, še 
največ pa takih reči, ki jih ne vedo niti sami. 

Politične stranke bodo za trenutek pozabile na stare obljube in napisale 
nove, kijih bodo malo lažje izpolnile. In bolj kot se bo bližal Miklavž, bolj 
bodo eni zaslužni od drugih za vse, kar imate. 

V zadnji številki Kamniškega občana se je taka ofenziva že začela. Na 
prvi strani je izjava za javnost nove parlamentarne koordinacije. Dokaj 
razumen članek, s katerim se celo strinjam, njegova značilnost pa je, da je 
označil začetek obdobja, ko stranke in združenja izgubljajo spomin. 
Zakaj? 

Taista skupina poslancev je bila močno užaljena, ko se je za mandatarja 
ponovno predlagala Marija Sitar, kajti njih ni nihče nič vprašal, pa tudi 
izvršni svet ni tisto pravo. Vsak poizkus skupščinskega odločanja so 
spretno preprečili, tudi po zaslugi drugih poslancev, kijih na seje rajši ni 
bilo. Sedaj pa na lepem ni več čas za strankarske boje. Izvršni svet se naj 
oblikuje brez pretresov, ponovili pa so tudi našo napako, niso se posveto
vali z vsemi strankami, le da to ni več napaka, ampak neki višji kamniški 
interes. Gospe in gospodje, resnici na ljubo, če bi tako razmišljali pred 
tremi meseci, bi Izvršni svet imeli že celo jesen, in ne šele tik pred 
volitvami. 

Volitve so tu! 
Z izjavo ni nič narobe, le vsega ni povedala. No, pa nič hudega, vsega 

volivci tako ne smejo zvedeti, mar ne? 
Zgodba se nadaljuje na drugi strani, ko gospa Ivana Skamen med 

drugim poroča tudi s skupščine, na kateri pa je normalno ni bilo. To je lep 
dokaz, da dober novinar lahko piše o vsem, saj ve več kot prisotni. 
Prisotni pa lahko povedo, da je bilo zadnje poročilo komisije za revizijo 
izgradnje telefonskega omrežja le polemika o dveh člankih v Slovencu in 
da skupščina ni hotela prevzeti nalog sodišča. Kljub prošnjam delegatov, 
naj se razprava omeji na dejstva in naj poteka na kulturnem nivoju, se to 
ni zgodilo. Tako nam ni uspelo zvedeti čemu sklad stavbnih zemljišč 
nagaja niti kaj je komisija novega ugotovila, zato tudi nismo sprejeli 
njenih predlaganih sklepov, ki so bili bolj politično kot telefonsko obar
vani. Tudi podpredsednik skupščine zahteva odstop predsednika uprav
nega odbora sklada, ne pove pa, da kot član taistega upravnega odbora ni 
sodeloval na sejah, kjer bi že pred dvema letoma lahko reševal to 
problematiko. Sliši se. da je komisija sklenila, da bo delovala nepolitično, 
to pa je že velik korak naprej, kajti ljudi iz teme se ne vidi, se jih pa sliši. 
Če se bo slišalo še. da bo gospa Ivana Skamen prisotna na sejah skupš
čine, s katerih bo poročala, smo pa že skoraj v Evropi. 

Torej, dragi občani. Volitve so tu in karkoli boste od danes naprej 
prebrali o Kamniku, o njegovih organih oblasti, o političnih strankah ali 
o posamezniku, je točno. Vendar je to, kar veste, Ic točno pol resnice, 
zato drugo polovico poiščite sami. In predvsem, nikar ne verjemite samo 
enemu, kajti vsi imajo prav zase, to pa ni nujno dobro tudi za vas. 

Seveda velja vse povedano tudi za tale sestavek, pa lep pozdrav. 
STANE ZARNIK 
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- KAMNIK 
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PODJETNIKI, OBRTNIKI, OBČANI! 
Nudimo vam ugodne pogoje za: 
- vezavo tolarskih in deviznih depozitov že od 
enega meseca dalje, 
- najetje gotovinskih kreditov do 12 mesecev za 
komitente SKB BANKE in 
- najetje dolgoročnih kreditov za vse namene. 
Dodatne informacije vam nudimo ob delavnikih od 8. do 
11.30 in od 14. do 17. ure, osebno ali po telefonu. 

DOKAZUJEMO, KAJ ZMOREMO! 

15) 
I N D U S T R I J A OBLAČIL p.O-
K I D R I Č E V A 4 
kom«rei»l» . 001/721-028 

U N I V E R Z A L E 

D O M Ž A L E 

OBIŠČITE N A S 

Pri nas se boste za 
zimske dni toplo in 

lepo oblekli, pa še drago ne boste plačali. 

PRIČAKUJEMO VAS! 
Naše trgovine: 

Domžale, Ljubljanska, tel. 721-421 
Domžale, Kidričeva, tel. 714-111 int. 232 
Homec, ob skladišču, tel. 714-111 int. 285 

RAZGLAS 
o razgrnitvi volilnih imenikov za izvedbo volitev pred
sednika Republike Slovenije, poslancev v državni zbor 
Republike Slovenije in članov državnega sveta Republi
ke Slovenije. 

Na podlagi 12. člena Zakona o evidenci volilne pravice 
(Ur. list RS, št. 46/92) obveščamo občane, da so volilni 
imeniki za volitve predsednika Republike Slovenije, po
slancev v državni zbor Republike Slovenije in članov 
državnega sveta Republike Slovenije 

RAZGRNJENI IN OBČANOM NA VPOGLED 
OD 26.10. DO 30. 11. na Sekretariatu za 
notranje zadeve občine Kamnik 
vsak delovni dan 
Občani imajo v skladu s 13. členom Zakona o evidenci 
volilne pravice pravico vpogleda v volilne imenike. Pri 
Sekretariatu za notranje zadeve občine Kamnik morajo 
tudi ustno ali pisno zahtevati morebitni popravek - naj
kasneje do 30. nov. do 15. ure. 

Občane, ki so spremenili kraj stalnega prebivališča oziro
ma naslov stanovanja, pa še niso izpolnili prijavne obvez
nosti po Zakonu o evidenci nastanitve občanov in o regi
stru prebivalstva, pozivamo, da prijavo podajo pri Sekre
tariatu za notranje zadeve občine Kamnik najkasneje do 
30. 11., da bodo pravilno vpisani v volilni imenik. 

S E K R E T A R I A T Z A N O T R A N J E Z A D E V E 
O B Č I N E K A M N I K 

Prvega novembra na dan 
mrtvih so ljudje na grobovih 
prižigali svečke, polagali 
cvetje in se spominjali svojih 
najbližjih, sorodnikov, znan
cev in prijateljev, vseh, ki so 
umirali v vojnah na tej ali oni 
strani. Ugasnila so njihova 
mlada življenja. Tega dne se 
spominjamo vseh, ki jih ni 
več med nami, a je spomin 
nanje še vedno živ in boleč. 
Veliko slovesnosti je bilo ob 
spomenikih ali obeležjih 
NOB, ob lipi sprave in na 
drugih krajih, kjer so ugašala 
življenja. 

V Kamniku je bila osrednja 
žalna slovesnost, kot vsako leto 
doslej, pri spomeniku NOB na 
Žalah, v petek, 30. oktobra. 
Kljub slabemu vremenu je bila 
spominska slovesnost zelo lepa in 
vsebinsko primerna. 

Program so realizirali: moški 
pevski zbor Lira Kamnik, ki je 
zapel pesmi, mestna godba Kam
nik pa je zaigrala dve primerni 
skladbi. Dijakinji iz SENSRM iz 
Kamnika sta recitirali pesmi. 

Uvodno besedo je imel Ciril 
Merčun. Govoril je o mrtvih, 
o spominih, ki nas povezujejo 
z mrtvimi; o tem, da bi nas mrtvi 
morali učiti živeti. Ljudje umira
jo naravne ali nasilne smrti. Umi
rajo, zlasti danes, za nekakšna 
načela, svet pa je vedno manjši. 
Razvoj tehnike nas vedno bolj 
povezuje. Ves svet bi moral po
stati ena družina, ki bi bila spo
sobna preživeti še tako težke pre
izkušnje. Dan mrtvih naj bi po
stal dan živih, med seboj prijaz
nih ljudi, kjer ne bi bilo zdrah in 
prepirov, ampak le sporazume
vanje in iskrenost. Nobeno raz-
plamtevanje sovraštva med na-

Spet o d l o ž e n a seja 
o b č i n s k e s k u p š č i n e 

V sredo, 28. oktobra, bi morala občinska skpščina poleg drugih 
pomembnih zadev obravnavati in odločati o predlogu kandidata za 
novega mandatarja za sestavo izvršnega sveta. Kot smo že poročali, 
je kandidat za to mesto po predlogu delegatov NPK Miha Novak, 
sedanji podpredsednik občinskega izvršnega sveta. Vendar skup
ščina ni mogla začeti z delom. V skupščinskih klopeh je ob več kot 
polovici delegatov zbora krajevnih skupnosti in družbenopolitičnega 
zbora sedelo le 10 od skupno 24 delegatov zbora združenega dela. 
Devet delegatov je svojo odsotnost sicer opravičilo, petim pa se niti 
to ni zdelo potrebno storiti. Torej se ponavlja stara zgodba o nes
klepčnosti tega zbora. Čeprav je v zadnji anketi, katera ura bi bila 
najprimernejša za sklic, kar 80 odstotkov delegatov menilo, da je to 
sedanja, torej 12. ura. 

Seja občinske skupščine je ponovno sklicana za sredo, 4. novem
bra, ob 12. uri. 

F. S. 

Člane državnega sveta bomo 
na prvih volitvah volili neposredno 

V zadnji številki Kamniškega občana smo zapisali, da bodo 
člane državnega sveta, ki bodo predstavljali lokalne interese, 
volili občinske skupščine oz. posebna volilna telesa. 

To sicer drži za vse prihodnje volitve tega organa. Tokrat, ko 
bomo prvič volili državni svet, pa bomo člana sveta izjemoma 
volili vsi volilci na neposrednih tajnih volitvah v volilni enoti, 
ki jo sestavljajo občine Kamnik, Domžale in Litija. Bralcem se 
za pomanjkljivost prejšnjega zapisa opravičujemo. 

• FRANC SVETEU 

Str. 2 
Posvet o novih občinah 
0 dediščini in denarju m delovanje 

Str. 3 Kamničan France Tomšič 
predsedniški kandidat SDSS 

Str. 6 Ljudska pesem na Komendskem 

Str. 7 
Anketa 
Volitve, volitve. • * • 

Str. 8 Šah - šola za življenje 

Str. 9 Delavni kamniški radioamaterji 

Dan mrtvih 
mi, čemur smo priča v zadnjem 
času, ne more roditi dobrih re
zultatov. Prepustimo ocenjeva
nje preteklosti zgodovini, mi pa 
se z vso vnemo posvetimo današ
njemu in jutrišnjemu dnevu. To 
bi moral biti naš končni cilj, za 
katerega se bo vredno truditi in 
zanj živeti. 

Plapolajoče svečke in pisano 
cvetje na vseh grobovih nas opo
zarjajo na minljivost življenja. 
Marsikomu so se utrnile solze 
v očeh. Razmišljanje o življenju 
in smrti je pomembno še zlasti 
v tem trenutku, ko v neposredni 
bližini Slovenije umirajo ljudje, 
mladi ljudje, umirajo otroci. Ve
čina njih se vprašuje: Čemu? Tu
di mi se vprašujemo, čemu . . . 

Drugi del žalne slovesnosti je 
bil od spomeniku padlim v I. sve
tovni vojni. Tudi tu sta v progra
mu sodelovali Lira in Mestna 
godba. 

STANE SIMŠIČ 

OBVESTILO 
Naslednja številka 
Kamniškega občana bo 
izšla 18. novembra. 
Rokopise sprejemamo do 
11. novembra, oglase, 
zahvale in obvestila pa do 
14. novembra. 

SLOVENIJA 
ZGODBA 0 USPEHU 

NAŠ IN VAŠ KANDIDAT 
ZA POSLANCA V 
DRŽAVNI ZBOR 

M A K S L A V R I N C 



Vizija občine v lokalni 
samoupravi (III.) 
Povprečna slovenska občina je 
namreč po številu prebivalstva 
(31.740) kar za 4,5-krat in po 
površini (321 km2) 10-krat večja 
od povprečne evropske občine; 
tudi občina Kamnik v tem ni na 
boljšem, saj šteje 29.032 prebi
valcev in ima 289, 272 (podatki 
o številu prebivalstva za Sloveni
jo se nanašajo na 31. 3. 1991, 
podatki za občino Kamnik pa na 
31. 12. 19911. 

Obstaja pa še eno dejstvo, ki 
nas ločuje od evropskih držav, 
namreč povprečna gostota nase
ljenosti prebivalstva na km 2. Ta 
se v bolj razvitih evropskih drža
vah povečini krepko povzpne 
nad 150, 200; celo v Švici, ki je 
izrazita alpska dežela, živi na 
enem km 2 blizu 150 prebivalcev, 
pri nas v Sloveniji in približno 
enako tudi v občini Kamnik pa 
živi na isti površini le okrog 100 
ljudi. 

V nekem pogledu je za nas 
v tem sicer prednost: več je miru, 
več je ohranjene narave, čistejše 
je ozračje, mikavnejši so pogoji 
za turizem itd., na drugi strani pa 
so povezani z redkejšo naselitvijo 
prebivalstva in s tem hiš, večji 

stroški za komunalno ureditev, 
komunikacije in drugo infra
strukturo, izobraževanje, gospo
darstvo in podobno, torej za pa
noge gospodarske dejavnosti, 
izredno pomembne za spodobno 
življenje ljudi. 

Redkost, pa ni tolikšna, da bi 
nam dajala povod za razveljavi
tev načrta, da bi uveljavili lokal
no samoupravo po evropskem 
vzorcu. Iz izkušenj bolj razvitih 
držav namreč vemo, da krajevna 
samouprava, ki jo je izoblikovalo 
življenje in sprejela ter pravno 
podkrepila njen obstoj obstoječa 
zakonodaja, ni samo bolj uspeš
na, temveč tudi cenejša, kar je 
v nasprotju z mnogimi našimi tr
ditvami, da bodo manjše občine 
dražje. O tem je zapisano v zad
njem Predlogu za izdajo zakona 
0 lokalni samoupravi na str. 9 ta-
1 kole: »Z gotovostjo pa je mogoče 
pričakovati, da bo vzpostavitev 
lokalne samouprave dolgoročno 
pomenila zmanjšanje stroškov 
države, saj se te funkcije v veliki 
meri, za razliko do sedaj, prena
šajo na neprofesionalne funkci
onarje, upravni podsistem lokal
ne samouprave pa bo zaradi svo
je teritorialne in populacijske zo-

Telefonija na Kamniškem 

Kje si, občinska 
vlada? 

Končnega razpleta težav v zvezi z izgradnjo, financiranjem in obraču
nom stroškov telefonske naročniške mreže na Kamniškem žal šc vedno ni 
videti. Še več, nezadovoljstvo naročnikov se utemeljeno povečuje, tako 
da tudi ostrejših nesporazumov med predstavniki organizatorjev in izva
jalcev del z nami, telefonskimi naročniki, ki smo dela tako ali drugače 
financirali, ne manjka. 

Zato pri reševanju težav žc vseskozi utemeljeno pogrešani aktivno 
(so(delovanje kamniške občinske vlade (občinskega izvršnega sveta). 

Poznani zapleti obremenjujejo proračune in burijo duhove več tisoč 
telefonskih naročnikov in šc nekaj dodatnih tisoč njihovih družinskih 
članov. Že ob mnogo manj množičnih težavah lokalnega (občinskega) 
pomena bi se morala občinska vlada ne samo vključiti v reševanje 
nastalih težav, morala bi prevzeti aktivno vodilno vlogo. To je ena 
osnovnih zadolžitev občinske vlade povsod po svetu in seveda tudi pri 
nas. Naša občinska vlada pa nič ali vsaj nič konkretnega, odgovornega. 
Težave naj rešuje kar (neprofesionalni) Sklad stavbnih zemljišč pa izva
jalci del (SKG in Pošta) pa občinski delegati (tudi neprofesionalni) pa 
neprofesionalni župan (ki mimogrede sploh nima ustreznih pristojnosti) 
in na koncu (a ne nazadnje) kar nezadovoljni naročniki oz. njihova 
izbrana, strokovna, prizadevna in k sreči zelo uspešna »telefonska« 
komisija (spet brezplačno, po slubži, pa še pristojnosti naj si najprej kar 
sama pribori). Le občinski vladi z njenimi za reševanje naših lokalnih 
težav usposobljenimi in plačanimi strokovnimi službami ni potrebno 
storiti ničesar. Ce so drugi (prizadeti) med seboj sprti, zanjo nič hudega. 

Že vnaprej odklanjam izgovarjanje občinske vlade v smislu » . .. nismo 
imeli in nimamo pristojnosti, skupščina nam jih ni dala . ..«. Imate dovolj 
(če ne prav vse) pristojnosti, imate - če pa morda formalno le še kakšne 
pristojnosti nimate, vam jo skupščina podeli, kadarkoli hočete, samo 
predlagajte ji! 

Še je čas, občinski voditelji v IS da prevzamete tudi ta pomembni del 
svojih nalog in odgovornosti. BRANKO NOVAK 

ženosti funkcioniral z bistveno 
manjšimi stroški. Znano je, da 
veliki sistemi (in to naši so, moja 
opomba!) pogojujejo vrsto dejav
nikov, ki v majhnih sistemih niso 
potrebni, čeprav se v njih prav 
tako opravljajo učinkovito in še 
bolj neposredno vse zamišljene 
funkcije«. 

Razumljivo je, da bo vpeljeva
nje sistema nove krajevne samo
uprave zahtevno, zamudno in 
drago, je pa obetajoče in edini 
izhod iz sedanjega ne najboljšega 
stanja, če se hočemo priključiti 
razvitejšim evropskim državam, 
ki iščejo svojo prihodnost v go
spodarsko dodelani evropski 
skupnosti. 

V tej povezavi je v Predlogu za 
izdajo zakona o lokalni samou
pravi (17. 7. 1992), ki ga je ob 
sodelovanju z zunanjimi strokov
nimi sodelavci pripravil Odbor za 
lokalno samoupravo Skupščine 
Republike Slovenije, za območje 
občine Kamnik predlagana reši
tev v tem, da se le-ta razdeli na 
štiri krajevne samoupravne eno
te: (mestno) občino Kamnik, 
Komendo, Kamniško Bistrico in 
Tuhinj. 

Po dosedanjih predlogih naj bi 
(mestna) občina Kamnik obsega
la 12 krajevnih skupnosti (Cen
ter, Novi trg, Perovo, Zaprice, 
Duplica, Šmarca, Volčji Potok, 
Podgorje, Tunjice, Mekinje, 
Nevlje in Vranja Peč) z 18.032 
prebivalci; občina Komenda 
3 krajevne skupnosti (Komenda, 
Moste in Križ) s 4082 prebivalci; 
občina Kamniška Bistrica 3 kra
jevne skupnosti (Kamniška Bi 
strica, Godič in Črna) s 3203 pre
bivalci in občina Tuhinj s 7 kra
jevnimi skupnostmi (Tuhinj, 
Šmartno, Sela, Srednja vas, Pšaj-
novica, Spitalič in Motnik) s 3663 
prebivalci. Pri tem velja omeniti. 

i i i i a i i i i i i 
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N E P A R K I R A J N A ZELENICI ! 

da se v okviru nove lokalne sa
mouprave katastrske občine 
(praviloma) ne bodo smele deliti 
na dve ali več političnih občin. 

Podatki o številu prebivalstva, 
ki se nanašajo na občino Kam
nik, temeljijo v vseh primerih na 
datum zaznambe dne 31. decem
bra 1991. 

Občine, ki bodo ustanovljene 
po novi slovenski ustavi in zako
nodaji, bodo imele bistveno več 
prvin lokalne samouprave, kot jo 
imajo sedanje komunske občine. 
Ker pa se bodo v okviru svojih 
nalog srečavale tudi z opravlja
njem krajevnih zadev širšega po
mena, se bodo za reševanje teh 
nalog povezovale v širše samou
pravne lokalne skupnosti. 

Težko je vnaprej napovedati, 
s kakšnimi težavami se bodo sre
čevale bodoče občine, eno pa je 
jasno: iz krajevnih skupnosti na 
Kamniškem je šlo veliko sredstev 
v skupni občinski sklad, ki je po
tem sofinanciral tudi za ostali del 
občine pomembne objekte 
v Kamniku: Zdravstveni dom, 
Srednješolski center, Matično 
knjižnico. Kamnik je pomemben 
za okoliške kraje tudi v kultur
nem pogledu, bančništvu in ne 
nazadnje tudi kot gravitacijsko 
središče z dokaj dobro razvito in
dustrijo. Te in še nekatere druge 
prvine narekujejo, da se bodo 
ljudje, ki živijo v občini Kamnik, 
ne glede na novo lokalno samou
pravo, v mnogih pogledih še na
prej navezovali na sedanje občin
sko jedro, z dejansko delno, 
morda celo celotno funkcijo 
upravnega okraja in s središčem 
bodoče pokrajine, kar si občani 
gotovo želimo. > 

Član Delovne skupine za lokalno 
samoupravo obč. Kamnik 

Dr. M A R K O ŽEROVNIK 

Kamniško 
domžalski 
predvolilni 
golaž 

Da predvolilni golaž ne bi bil popolnoma brez arome, je 
treba vanj vsuti nekaj popra. Tako lahko neka povsem samo
umevna in navidezno nesporna zadeva postane popoprana 
predvsem zaradi zelje, da bi na tak način pridobili nekaj več 
volilnih glasov. 

Za domžalskega parlamentarnega poslanca g. Antona Toma-
žica je postala vsebina predvolilnega golaža tudi regionalna 
razdelitev Slovenije. V zadnji številki Slamnika svetuje Kamni-
čunom, naj hitimo počasneje. Vzrok temn pa je bih njegovo 
presenečenje ob novici, da je Kamnik sedež volilne enote za 
volitve v državni svet. Svojim bralcem potem tudi natančno 
opiše dogodke, ki so pripeljali do sprejetja takega amandmaja 
k zakonu o volilnih enotah za državni svet, ki ga je vložila 
Socialdemokratska stranka. V ozadju pa naj bi delovale neke 
mračne sile, ki so jih aktivirali kamniški socialdemokrati in 
zeleni, seveda ob pomoči svoje vladne (leve?!) koalicijske 
večine. In to s spretnim lobiranjem! To razmišljanje poveže g. 
Tomažič v enostavno ugotovitev, da bi le zmaga desnega bloka 
prinesla Domžalčanom sedež prihodnjega okraja. 

Mislim, da je kar nekaj njegovih trditev nesprejemljivih. 
Prva je seveda ta, da morajo biti Domžale središče našega 
okraja. S tem se Kamničani ne moremo strinjati, saj je bUo 
naše mesto od nekdaj politično, kulturno in gospodarsko sre
dišče teh krajev. Neustrezno se mi zdi tudi politiziranje vpraša
nja policentričnega razvoja našega območja. Vprašanje 
lokalne samouprave in okrajev je bolj kot s političnimi ideolo
gijami povezano s stvarnostjo in z vsakdanjim življenjem. To 
pa se — k sreči! — velikokrat izmika ozkim političnim zah
tevam. 

In končno — g. Tomažič pozablja, da so volivci desnega 
bloka tudi na Kamniškem. Kadar gre za uspeh in identiteto 
našega kraja, kamniške leve in desne stranke moramo sodelo
vati med seboj. Zato se mi zdi potrebno povedati, da smo 
sedež volilne enote za državni svet dosegli skupno z vsemi 
kamniškimi poslanci v parlamentu, ki so uspeli zaradi argu
mentiranega prikaza sedanjih potreb in tudi zgodovinskih 
resnic. 

Razumljivo pa je, da tudi Domžalčani razmišljajo podobo 
kot Kamničani. Vsi si želimo biti sedež okraja. Bistveno pa je, 
da ml, bolj kot po levičarsko ali desničarsko, srce bije po 
- kamniško. Pa naj to kdo razume kot zaplankani lokahtatri-
otizem ali pa ne! 

IGOR PODBREŽNIK 

Posveti o lokalni samoupravi in novih občinah 

O dediščini in denarju za delovanje 
Konec septembra in prve 

dni oktobra je delovna skupi
na za lokalno samoupravo pri 
kamniškem izvršnem svetu 
pripravila posvetovanja o pri
hodnji organiziranosti občin 
v Kamniku, Komendi, Tu
hinjski dolini in v Stahovici. 

Dobro obiskanih posvetov, ki 
so imeli v glavnem informativni 
značaj, so se udeležili člani sve
tov vseh krajevnih skupnosti. 
Splošna načela lokalne samou
prave je predstavil dr. Marko Žc-
rovnik, osnutek zakona o lokalni 
samoupravi pa Branko Novak, 
republiški poslanec. 

Posveta pa so se udeležili tudi 
drugi republiški poslanci iz naše 
občine. 

Glede na to, da je bila to prva 
predstavitev zamisli o prihodnji 
organiziranosti občin in da je še 
precej vprašanj, opredeljenih 
zgolj načelno, je razumljivo, da 
so se člani delovne skupine na 
posvetih srečali s številnimi vpra
šanji in seveda tudi z različnimi 
mnenji udeležencev. 

V Kamniku so poudarili, da bi 
morali hkrati z ustanavljanjem 
novih občin pripravljati tudi nji
hovo medsebojno povezovanje 

Iz dela izvršnega sveta 

Proti delnim r e š i t v a m 
v zdravstvu 

Izvirni prihodki občinskega pro
računa v devetih mesecih zaostajajo 
za 5 odstotkov za načrtovanimi. 
Med izpadlimi prihodki je zlasti 
sporen izpad tistih sredstev, ki pri
tekajo od najemnin občinskih loka
lov in stanovanj. Ti so dosegli ko : 

maj petino načrtovanih. Zato je ob
činski izvšni svet na svoji 130. seji, 
ki jo jc. vodil podpredsednik Miha 
Novak, zavezal Stanovanjsko ko
munalno gospodarstvo Kamnik, da 
pripravi obrazložitev za tako stanje 
in predlaga ustrezne ukrepe. 

Po sklepu IS bodo najemnine za 

neprofitna stanovanja od 31. 10. 
1992 višje za 14%. 

Ko je obravnaval predlog za po
delitev koncesij štirim zdravnikom 
iz Kamniškega zdravstvenega doma 
za opravljanje zasebne zdravniške 
prakse, je imel IS pred očmi pro
bleme celovitega razvoja zdravstva 
v naši občini. 

Zato je naročil komisiji za ugo
tavljanje potreb po koncesijah 
v zdravstvu, naj do konca novem
bra predloži osnutek strategije raz
voja zdravstva v naši občini. Šele 

potem bo IS ponovno razpravljal in 
odločal o podelitvi koncesij. Gre 
zlasti za vprašanja možnega suficita 
asistentskega osebja, stroškov 
s prostorskimi kapacitetami zdrav
stvenega doma in še za katera. 

V prihodnje bodo lahko ravnate
lji osnovnih šol sklepali najemne 
pogodbe za oddajo posameznih šol
skih prostorov, seveda pod določe
nimi pogoji. 

Sem sodi zlasti pogoj, da dejav
nost, ki bo potekala v šolskih pro
storih in ni vključena v letni delovni 
načrt šole, ne sme motiti izobraže
valnega procesa. Razlika med sred
stvi od najemnine in stroški z odda
jo prostorov pa se mora po sklepu 
IS nameniti za nakup učbenikov, ki 
si jih bodo lahko izposojali učenci iz 
socialno šibkih družin. 

r. a. 

v pokrajine. Zavzeli so se tudi za 
to, da se v Kamniku ustanovi 
mestna občina, ki bi imela večje 
pristojnosti. Posebej občutljiva 
bo tudi delitev premoženja seda
nje občine. Merila bi bilo treba 
določiti z zakonom. 

Nekaterim se zdi v zakonskem 
osnutku nerazumljiva določba 
o referendumu, ki je obvezen, 
vendar pa državni zbor njegove
ga izida ni dolžan upoštevati. 

Posebej bo treba razmisliti tudi 
o financiranju zlasti gospodarsko 
šibkejših občin. Čeprav bo mora
lo biti delovanje prihodnjih občin 
in njihovih organov bistveno ce
nejše od sedanjih. 

Delovna skupina je republi
škemu odboru predlagala, naj bi 
prihodnjo občino Kamniška B i 
strica obdelal kot vzorčno obči
no, tudi z vidika financiranja in 
delitve premoženja. Vendar je 
bil odbor mnenja, naj bi to proti 
plačilu naredila ustrezna firma. 

Na posvetu v Šmartnem, za 
območje Tuhinjske doline so bila 
prav tako v ospredju vprašanja 
o delitvi premoženja in financira
nju prihodnje občine. Postavlje
no je bilo tudi vprašanje, kako 
ravnati, če se bo Kamnik odločil 
za mestno občino, v Tuhinjski 
dolini pa ne bi izglasovali sklepa 
o lastni občini. Odločitev o tem 

bo dala arbitraža. Prav tako so 
imeli pomisleke, da bo možno 
naloge v novih občinah opravljati 
brez zaposlenih ljudi. To bo po
tem nekaj podobnega, kot so se
danje krajevne skupnosti, so me
nili. Slišati je bilo tudi mnenje, 
naj bi država najprej določila de
nar za razvoj gospodarstva. Sedaj 
se največ denarja porabi za raz
vojne načrte, zmanjka pa ga za 
njihovo uresničitev. Ker bodo 
občinske davke pobrale tiste ob
čine, kjer bo ustvarjen dohodek, 
so predlagali, naj bi v prehodnem 
obdobju del sredstev nakazali 
v občino, kjer delavec živi. 

V Komendi je udeležence za
nimalo, katero območje bo spa
dalo v novo občino Komenda. 
Odgovor: Sedanji predlog je, da 
bodo to krajevne skupnosti Ko
menda, Moste in Križ. Storitve 
s strani občine se ne bi smele 
poslabšati, pač pa bi morale kra
janom še bolj ustrezati. Predvi
deno je, da bodo občinski funkci
onarji neprofesionalni in da bo 
občina Komenda imela zaposle
na le dva delavca. 

V zvezi z izraženo bojaznijo, 
da bo sedaj prišlo do razprodaje 
občinskega premoženja, je bilo 
pojasnjeno, da to onemogoča 
zakon. 

Narejen pa je že popis vsega 

občinskega premoženja. Tudi ga
silski dom v Kamniku, ki je gasil
ce še posebej zanimal, spada v to 
premoženje, saj je bil zgrajen 
s sredstvi celotne sedanje občine. 

' V Stahovici so se sestali pred
stavniki krajevnih skuposti Kam
niška Bistrica, Godič in Črna, ki 
naj bi sestavljale prihodnjo obči
no. Navzoče je zanimalo, kakšni 
so pogoji za ustanovitev gorske 
občine, in naj bi jih zapisali v za
konu. Občinam, ki ne bodo bodo 
imele dovolj lastnih sredstev, bo 
del denarja za delovanje dala re
publika. 

Primerjali so tudi občinska vla
ganja v razvoj svojega območja in 
menili, da je imela glede tega 
doslej prednost Tuhinjska doli
na, medtem ko je bil za območje 
njihovih treh KS narejen le pro
gram. 

Zanimalo jih je tudi vprašanje, 
kako bodo volili župana in če je 
lahko kandidat iz druge občine. 
Osnutek zakona predvideva, da 
župana izvoli občinski svet ali pa 
ga izvoljo na neposrednih voli
tvah. Kandidat za župana pa je 
lahko iz druge občine. V doseda
njih razpravah se je večji del ljudi 
zavzemal za to, da bi župana vo
lili vsi volivci hkrati s člani občin
skega sveta. 

F. SVETELJ 

MNENJA IN PREDLOGI DELOVNE SKUPINE 
Delovna skupina za lokalno samoupravo je konec oktobra pripravila povzetek vprašanj, mnenj in 

predlogov, ki so jih dali udeleženci posvetov o lokalni samoupravi. Pri tem je še posebej podčrtala 
potrebo po sistemskem viru financiranja prihodnjih občin, po jasnih merilih za delitev sedanjega 
občinskega premoženja in po bolj jasni opredelitvi referendumskega odločanja o ustanavljanju 
lokalnih skupnosti. Občanom je treba v novih občinah zagotoviti enako raven uslug in družbenega 
standarda, kot ga imajo danes. 

Hkrati s pripravami na ustanavljanje občin je treba aktivno sodelovati pri povezovanju v širše 
skupnosti. 

Delovna skupina je izvršnemu svetu predlagala, da je treba pripraviti analizo, iz katere bodo 
razvidne pristojnosti novih občin v primerjavi s sedanjo občino. 

Iz nje naj bi bilo razvidno, kolikšno in kakšno je sedanje občinsko premoženje in po kakšnih 
merilih se bo delilo med nove občine. Za lastno uporabo naj bi za prihodnje leto izdelali proračun za 
predvidene prihodnje občine. 

F. S. 



Kamničan France 
Tomšič predsedniški 
kandidat SDSS 

V predvolilno dirko za 
predsedniško mesto je vstopil 
tudi naš someščan - FRAN
CE TOMŠIČ, poslanec Soci
aldemokratske stranke Slove
nije v republiškem parlamen
tu, predsednik sindikata Ne
odvisnosti, predvsem pa je 
znan kot eden od spodbudni-
kov slovenske politične po
mladi. Čeprav slišimo glaso
ve, da bi moral biti predsed
nik po izobrazbi humanist, pa 
je France Tomšič dipl. ing. 
strojništva. Njegova prva po
litična spoznanja pa ga vežejo 
na domače, torej kamniško 
področje. 

Kaj vas je navkljub tehnični 
izobrazbi zaneslo v politiko? 

Prepričan sem, da se ne bi nik
dar ukvarjal s politiko, če se ne bi 
v poletju 1986 zgodila afera z na
silnim podržavljanjem stavbnih 
zemljišč v Novem trgu. Takrat so 
kamniške politične strukture ho
tele na vrat na nos v občinski 
skupščini sprejeti sklep o razlasti
tvi skoraj celega levega brega 
Kamniške Bistrice - od Novega 
trga do Perovega. Pod pretvezo, 
da sta sklep o tem že sprejela 
takratna S Z D L in sindikat, so 
nekateri želeli mimo volje kraja
nov na poceni način priti do 
gradbenih parcel, seveda pred
vsem zase. Takrat se nas je zdru
žilo nekaj somišljenikov, med 
drugimi tudi Ferdinand Škarja, 
Marjan Dolinšek, Igor Podbrež-
n ik . . . Bili smo interesna skupi
na, okrog katere se je zbiralo 
čedalje več sokrajanov, delovali 
pa smo mimo tedanje SZDL. 
Uspešno smo branili lastno mne
nje in zahteve do leta 1987, ko je 
občina opustila svoje namene. 

Tedaj sem spoznal, kako ko
rumpirana je naša družba in kako 
o zadevah, ki so bile za nas živ
ljenjskega pomena, odloča le 
peščica ljudi. Po našem uspehu je 
v meni dozorelo spoznanje, da je 
to družbo možno spremeniti tudi 
na višjih nivojih. 

V širši javnosti ste postali 
znani po litostrojskem 
štrajku. 

Seveda, pa tudi zame je bil 
življenjska prelomnica. Od tiste
ga dogodka dalje sem povezan 
s politiko. Stavka je spontano iz-

MEŠČANSKA 
KORPORACIJA 
ŽE URAD UJE 

Predzadnji Občan nam je pri
jazno objavil obširno informaci
jo, kako poteka denacionalizaci
ja premoženja bivše Meščanske 
korporacije. Malo smo se hudo-
vali nad tem, da je bilo doslej 
vloženih premalo zahtevkov, 
vendar se je stanje zadnji teden 
občutno popravilo. Upamo, da 
bo do novega leta vložena večina 
zahtevkov, tako da bomo doku
mentacijo kmalu lahko predali 
denacionalizacijskim komisijam 
v uradni postopek. Sicer pa bo
mo to storili, kljub temu da še ne 
bodo oddani vsi zahtevki. Dena
cionalizacijo je namreč možno iz
vajati tudi po delih, in to mož
nost bomo vsekakor izrabili. Kot 
smo v zadnjem prispevku plaho 
napovedali, lahko sedaj vsem, ki 
jih Meščanska korporacija zani
ma, sporočimo veselo novico, da 
smo med tem v prvem nadstropju 
občinske stavbe že uredili pisar
no za sprejem strank v uradnih 
urah, ki bodo vsako sredo od 14. 
do 16. ure..Torej, če imate ka
kršnekoli težave pri zbiranju 
osebne dokumentacije pred vlo
žitvijo svojega zahtevka, se zgla-
site v navedenem času v sobi št. 
11, kjer vam bodo člani upravne
ga odbora društva nudili vse in
formacije in pomoč pri denaci
onalizaciji solastniškega deleža 
Meščanske korporacije. 

IVANKA NOVAK 

bruhnila 3. decembra 1987. leta, 
ker se plače že peti mesec niso 
povišale. Med tem pa je inflacija 
že naredila svoje in plače so se 
realno znižale za 40%. 

Vedno večja gruča nezadovolj
nih delavcev se je začela zbirati 
pred upravno zgradbo, potem pa 
se je ta množica razlila po cesti, 
dokler se ni ustavila pred Skupš
čino. Dogodki so se zvrstili pre
cej dramatično. Spomnim se, ka
ko je k meni, medtem k a sem 
zbranim ljudem govoril preko 
megafona, pristopil varnostnik in 
mi ga vzel, češ da mora zamenjati 
baterije. Za tem varnostnikom 
smo se napotili v preddverje 
skupščine, kjer pa nas je čakalo 
presenečenje — tem se je namreč 
kar trlo miličnikov. To je v meni 
najprej vzbudilo nekaj tesnobe, 
potem pa revolt, prav tako pa 
tudi v drugih. Tako smo se znašli 
v Cankarjevem domu, kjer sem 
bil izvoljen za predsednika stav
kovnega odbora. Naša najpo
membnejša zahteva je bila zahte
va po organiziranju demokratič
nih nadstrankarskih sindikatov, 
ki bi presegali partijske sindika
te. Epilog stavke je sledil 15. 12. 
1987, ko smo sprejeli sklep, da 
moramo iz enopartijskega siste
ma preiti v parlamentarno demo
kracijo. Takrat je bil pred doma
čo in tudi tujo javnostjo izvoljen 
iniciativni odbor Socialdemo
kratske stranke. Prisotnost tuje 
javnosti mi je dajala občutek var
nosti. To je bil začetek ustanav
ljanja prve stranke v Vzhodnem 
bloku. 

Ali ste se takrat zavedali daljno-
sežnosti svoje odločitve? 

Seveda si takrat niti v sanjah 
nisem mislil, da bo ravno to spro
žilo tako hitro spremembo poli
tičnega sistema v Sloveniji. Ta 
dogodek in potem tudi oblikova
nje drugih političnih strank sta 
končno sprožila osamosvojitev 
Slovenije. 

Kateri so še naslednji pre
lomni trenutki v razvoju nove 
slovenske demokracije? 

To je bil 2. december 1988. 
leta. Kot predsednik iniciativne
ga odbora Socialdemokratske 
stranke sem s svojimi prijatelji 
sklical tajni sestanek vseh opozi
cijskih sil v Sloveniji. Med drugi
mi so se ga udeležili tudi dr. Bu
čar, dr. Rupel, Ivan Pučnik, dr. 
Hribar, Andrej Magajna, Go-
razd Drevenšek, dr. M . Zupan
čič, dr. Urbančič, dr. Požarnik. 
Sklenili smo, da bomo takoj usta
novili več strank, ker bi bila ena 
sama prelahek plen za nadzoro
vanje. Ob obletnici litostrojskega 
štrajka smo nameravali organizi
rati ustanovni kongres Socialde
mokratske stranke Slovenije, 
vendar pa smo to zaradi tehnič
nih težav izpolnili šele 16. 2. 
1989. leta. 

Kako se je ustanovil Demos? 
Do formalne ustanovitve De

mosa je prišlo šele jeseni 1989. 
leta. Vendar pa sem že v svojem 
nagovoru 8. 5. 1989 na Kongres
nem trgu na zborovanju v podpo
ro obsojeni četverici trdil, da na
ših ciljev ne bomo dosegli brez 
združitve vseh strank z enotno 
opozicijo. Ker so se s tem strinja
le tudi druge stranke, smo na 
posameznih področjih začeli so
delovati. Krstni oče imena DE
MOS pa je bil Matjaž Šinkovec, 
takratni podpredsednik naše 
stranke in sedanji veleposlanik 
v Londonu. 
Kako je prišlo do vaše kandi
dature? 

Predsedstvo SDSS se je odloči
lo, da bo kandidiralo svojega 
kandidata. V notranjem izboru 
sem bil že dlje časa, izbran pa 
sem bil na volilni konvenciji 23. 
10. Osebno menim, da socialde
mokratsko opcijo podpira večina 
državljanov Slovenije. Ravno za
to je to zame velik izziv. 
In vaše možnosti? 

Prepričan sem, da imam vse 
možnosti, da pridem v 2. krog 
volitev. 
Na kandidatni listi je precej 
gneče . . . 

Mislim, da je to odraz stopnje 
demokratizacije. Vsaka stranka 
se želi profilirati tudi s svojim 
predsedniškem kandidatom. 
Kakšna je vaša vizija pred-
sednikovanja? 

Po svoji vesti in z vsemi močmi 
bi se trudil, da bi izpolnjeval vse 
pristojnosti, ki jih Ustava Repu
blike Slovenije daje predsedniku. 
Trudil se bom, da bom enako
pravno obravnaval vse državlja
ne Slovenije. Seveda pa bi želel 
tej funkciji dati tudi svojo osebno 
noto. Spodbujal in pomagal bom 
reševati aktualne probleme, ki 
danes tarejo Slovenijo. Zavzemal 
sem bom za zmanjševanje brez
poselnosti, za povečevanje soci
alne varnosti, predvsem družin, 
ki danes nimajo rožnate bodoč
nosti. Slovenija ne potrebuje 
predsednika le za protokol. 
Predsednik mora imeti posluh za 
vsakdanje probleme vseh držav
ljanov Slovenije. To funkcijo bi 
tudi želel približati državljanom, 
tako da bi enkrat tedensko uve
del dan odprtih vrat. 
Kako sicer presojate prihod
nost Slovenije? 

Sem optimist. Če nam bo 
uspelo sprejeti lastninsko zako
nodajo, zakon o podjetjih, zakon 
o soodločanju in nekatere druge 
zakone s finančnega področja, 
nas bo tudi tujina sprejela kot 
pol no krvnega patnerja. Imamo 
vse možnosti za gospodarski, 
kulturni in tudi duhovni vzpon. 
Pa vaši domači, so z naklo
njenostjo'sprejeli vašo novo 
vlogo? 

No, do tega je prišlo kar izne
nada, ker sem v zadnjih petih 
letih kar precej zaposlen s svojim 
političnim delovanjem. To so 
sprejeli kot usodo. Lahko rečem, 
da ni preveč nasprotovanj. 

BREDA PODBREŽNIK-
VUKMIR 

Nov zakon o zdravstvenem varstvu 

Poleg obveznega bo 
možno tudi prostovoljno 
zavarovanje 

S 1. januarjem 1993 bo na 
Slovenskem stopil v veljavo 
nov zakon o zdravstvenem 
varstvu. Ker se ta dan neu
stavljivo približuje, je prav, 
da spremembam na zelo ob
čutljivem socialnem področju 
namenimo nekaj besed v na
šem časopisu. 

Zadnja desetletja je občanom osnovno zdrav
stveno varnost zagotavljalo obvezno zdravstve
no, invalidsko in pokojninsko zavarovanje, za 
katerega so vsi zaposleni plačevali prispevke od 
osebnih dohodkov. Ker so prispevki z leti posta
jali prenizki, so bile za posamezne usluge uvede
ne že participacije, ki pa jih bodo z 31. decem
brom ukinili. To pomeni, da bo vsem občanom 
še vedno zagotovljeno osnovno zdravstveno var
stvo, druge storitve, ki pa bodo po vrednosti 
presegale njegovo predpisano raven, bo potreb
no plačati iz lastnega žepa ali pa skleniti prosto
voljno zdravstveno zavarovanje pri eni od zava
rovalniških družb ter preložiti stroške zdravstve
nih uslug na njihova ramena. 

Ker bo to zavarovanje prostovoljno, se zanj 
prav gotovo ne bodo odločili vsi državljani Slo
venije, dejstvo pa je, da bo tem nižje, čim več 
ljudi se bo odločilo zanj. 

Katere storitve bodo še vključene 
v obvezno zavarovanje? 

Določila v zakonu o obveznem zavarovanju 
se z novim letom ne bodo spreminjala, kar 
pomeni, da bodo prispevke za zaposlene še 
vedno plačevale delovne organizacije, za upo
kojence pokojninski zavod, za brezposelne re
publiški in za onemogle občinski proračun. Ob
vezno zavarovanje bi moralo tudi vnaprej pokri
vati 90% vseh stroškov v zdravstvu, zagotavlja 
pa vsaj osnovno zdravstveno varnost. Brez do
plačil so namreč zavarovancem omogočeni vsi 
preventivni ukrepi v zdravstvu, zdravljenje po
klicnih in nalezljivih bolezni, poškodb ter vsi 
nujni medicinski ukrepi. Popolno zdravstveno 
varstvo pa je iz tega naslova še naprej zagotov
ljeno šolajoči se mladini do 26. oz. 27. leta, 
ženskam pa storitve v zvezi z načrtovanjem dru
žine. 

12.000 tolarjev vas reši vseh skrbi 
Splošna ocena, še preden so vse zavarovalnice 

dale na trg svoje ponudbe, je, da bo letna premi
ja za popolno zdravstveno varstvo znašala okrog 
12.000 SIT. V to zavarovanje bodo vključena 
doplačila k ambulantnemu in bolnišničnemu 
zdravljenju, za prevoze z reševalnimi vozili, 
zdravila in razne pripomočke. Plačevanje te pre
mije najbrž ne bo možno v mesečnih obrokih, 
ampak v štirih, dveh ali enkratnem znesku. Na 
voljo bo še vrsta drugih, tudi cenejših paketov, 
ki pa bodo vključevali le posamezne olajšave, 
npr. doplačila za zdravila ali usluge v ambulan
tah in bolnišnicah. 

Cene prostovoljnega zavarovanja pred dopla

čili bodo za vse državljane enake; zaposlene in 
nezaposlene za upokojence in kmete, podjetni
ke in obrtnike. In v tem je razlika glede na 
prispevke pri obveznem zavarovanju, ko tisti 
z večjimi dohodki tudi več prispevajo v skupno 
blagajno. Prostovoljno zavarovanje pa ne bo 
potrebno za šolajočo se mladino, ki ima vse 
pravice v obveznem zavarovanju staršev, ter za 
vojaške in civilne invalide vojne. Zanje bo na
mreč razliko med obveznim zavarovanjem in 
dejanskimi stroški kril republiški proračun. Pra
vico do nujnega zdravljenja bodo imeli tudi vsi 
ljudje, ki ne bodo imeli sredstev za dodatno 
prostovoljno zavarovanje. V to kategorijo pa ne 
spadajo drugi invalidi, ki imajo sicer v obvez
nem zavarovanju pokrite vse stroške zdravljenja 
bolezni, ki je povzročila invalidnost, pri raznih 
operacijah ali zdravljenju novih poškodb pa bo
do zdravstvene storitve morali doplačati ali pa 
se že prej prostovoljno zavarovati. 

Kdaj se lahko prostovoljno 
zavarujemo? ' 

Kadarkoli. Za omejeno ali neomejeno obdob
je, vendar ne manj, kot za eno leto dni. To je 
ena od večjih ugodnosti, saj se lahko zavaruje
mo tudi naslednji dan po nezgodi, zavarovalnice 
pa ne smejo od kandidata za zavarovanje zahte
vati nobenega potrdila o zdravstvenem stanju. 
Prostovoljno zavarovanje se lahko sklene pri 
poljubno izbrani zavarovalnici, saj le te ne sme
jo nikogar zavrniti, zanesljivejše in manj tvega
no pa je zavarovanje pri večjih družbah, ki 
imajo na voljo večji kapital. Zavarovanje prične 
teči naslednji dan po sklenitvi pogodbe, preneha 
pa z dnem, ko pogodba poteče. Ce je zavarova
nje sklenjeno za nedoločen čas, se na pogodbo 
vpiše samo začetni datum, podaljšuje pa se vsa
ko leto. 

Kaj svetovati upokojencem? 
Skupnost za pokojninsko in invalidsko zava

rovanje preučuje možnost o sklenitvi kolektivne 
pogodbe za vse slovenske upokojence z eno od 
slovenskih zavarovalnic, saj je omenjena popu
lacija največji uporabnik zdravstvenih uslug. 
SPIZ torej te možnosti ne zavrača, pred skleni
tvijo pogodbe pa bo moral najti odgovore na 
nekaj odprtih vprašanj, med katerimi je eno 
najpomembnejših, kako in kakšne premije zara
čunavati upokojencem, da bo skupnost lahko 
krila stroške zdravstvenih uslug, hkrati pa ne 
preveč obremenila pokojnin. Zaenkrat torej le 
nasvet, da se ne izplača »na vrat na nos« sklepati 
pogodb, saj je zadeva v postopku reševanja, 
o vseh podrobnostih pa bodo upokojenci pravo
časno obveščeni preko sredstev javnega informi
ranja. 

Zaenkrat osnovne informacije o novi zdrav
stveni zakonodaji. Če vas, bralci, zanimajo nove 
podrobnosti, pa nam lahko zastavite vprašanja 
(pošljite jih na uredništvo), na katera vam bomo 
poskušali odgovoriti že v prihodnji številki naše
ga časopisa . 

MATIC ROMŠAK 

Dolina v naročju kalcita? 

DOPISUJTE 
V KAMNIŠKI 
OBČAN 

Krajanov Kamniške Bistri
ce in Godiča očitno nihče ne 
jemlje resno. Tudi njihove 
doline, ki preozka in preo
bremenjena ječi ob proizvod
nji kalcita, nihče ne sliši. Na
silje Rudnika kalcita nad na
ravo in ljudmi ima prosto 
pot. 

Do 15. septembra je imel Izvršni 
svet občine Kamnik čas, da prouči 
problematiko onasneževanja Rud
nika kalcitu in pripravi strokovne 
predloge za sanacijo- in postopno 
ukinitev proizvodnje in predelavo 
kalcita do leta 1994. 

Šele 26. oktobra, ko je Odbor za 
sanacijo kalcita sklical sestanek, da 
bi preveril izvajanje sklepov, ki so 
jih sprejeli krajani na zboru 30. ju
nija letos, je IS pregledal dokumen
tacijo in premlel problematiko ones
naževanja doline pod Kamniški
mi planinami. Verjeli ali ne, IS je 
suvereno ugotovil, da ni pravi na
slov za reševanje »Praške doline«, 
ampak bo treba potrkati na vrata 
različnih republiških ministrstev 
v Ljubljani. V znak dobre volje pa 
je izvršni svet zaključke pod št. 8., 
9. in 10. (sprejeti tudi na zboru 
krajanov 30. junija) - vzel na zna
nje. Tako se je torej opredelil kam
niški izvršni svet, vso zadevo pa je 
ocvetličila predstavnica občinskega 
sekretariata za urejanje prostora in 
varstvo okolja (zadolžena za ekolo
gijo) z vzpodbudnimi novicami iz 

prve roke: Rudnik kalcita je asfalti
ral dvorišče in posadil drevesa, sa
niral most, položil kanalizacijo, lo
vilce olj in maščob, izoliral filtre in 
tako dalje in tako naprej.,.. Ker 
ekološka vlaganja niso poceni, bo 
Rudnik kaolina z njimi nadaljeval 
prihodnje leto. 

Ob vseh naštetih (in nenaštetih) 
prizadevanjih Rudnika kalcita ni 
čudno, da je M. Kirn tako goreče 
v Kamniškem občanu napovedal tr
mast boj za »svoj Kalcit« proti na
sprotnikom - krajanom, ki vsa pri
zadevanja Rudnika namenoma no
čejo videti, še najbolj pa jim zameri 
(?), da si bolj želijo turistični objekt 
in pošto kot kalcit?! Pa to šc ni vse, 
zadeva gorečnost Kalcita. Kraja
nom so poslali pismo, v katerem so 
njihove predstavnike (izvoljene na 
zboru krajanov) označili za Samo-
imenovanc, ki kot »odbor za sana
cijo kalcita« zlorabljajo ime firme 
in zavajajo javnost, kajti (kot so 
zapisali v pismu) »organi Rudnika 
kalcita Kamnik niso imenovali ni
kakršnega odbora za sanacijo, ker 
za kaj takega ni potrebe«. 

O vsem tem in še marsičem dru
gem sc je govorilo na sestanku, ki 
ga jc sklical »samozvani« odbor 
krajanov, da bi preveril razreševa
nje sklepov zbora krajanov. Udele
žili so sc ga prizadeti, odgovorni in 
vsi, ki bi lahko dali svoj delež čisti 
in zdravi dolini: predstavniki izvrš
nega sveta, inšpekcijskih služb in 
predsedstva občine Kamnik, pa 
predstavnik Zelenih Kamnika in 

dr. Plut. Slednji naj bi po mnenju 
M. Kima prihajal v prašno dolino 
po volilne točke in pripričevat (pre
pričane), da jc potrebno Rudnik 
kalcita zapreti. Na sestanku sta bila 
prisotna tudi predstavnik Kalcita in 
predsednik Skupščine občine Kam
nik. Prvi se je predvsem trudil še 
bolj okrepiti odločnost in avtoriteto 
Rudnika kalcita, gospodu Lavrincu 
pa je uspelo znižati »temperaturo«, 
ki sc je med prisotnimi krajani ne
varno dvignila ob krepostni odloč
nosti Rudnika kalcita in opredelitvi 
izvršnega sveta ter sekretariata za 
urejanje prostora in varstvo okolja. 

Radikalno, vendar 
ne prehitro in na silo! 

Tako je menil predsednik 
skupščine in dodal, da je skrajni 
čas, da se izvršni svet zadeve res
no loti. A najprej se je treba do
govoriti, kaj Kamničani pravza
prav hočemo od te doline in kaj 
se da storiti za njen prijazen raz
voj. Stvari bo potrebno postaviti 
na nove temelje, saj so časi, ko je 
vsakdo lahko čaral z zrakom in 
prostorom, minili. Vzpodbudna 
razmišljanja so izkoristili pred
stavniki prizadetih krajanov in 
predsednika skupščine zaprosili, 
da v desetih dneh skliče vse pod
pisnike sporazuma iz davnega le
ta 1985. V njem so bile zapisane 
odločitve o znosni proizvodnji 
kalcita z ekološkimi in investicij

skimi vlaganji, ki bi dolino in nje
ne prebivalce obvarovali pred 
onesnaženjem. A je ostalo le pri 
lepih besedah in obljubah, proiz
vodnja kalcita pa je rastla; in
špekcijske službe pa so kljub pro
testu krajanov (da se proizvodnja 
kalcita krepko dviga preko dogo
vorjene količine leta 1985) priza
nesljivo molčale. 

Deset dni čakanja je proti de
setletjem, ko so prizadeli krajani 
ubirali zakonite poti za rešitev 
svoje doline, malo. Krajani bodo 
zmogli še toliko strpnosti, da bo
do dočakali srečanje in se na last
ne oči in ušesa prepričali, koliko 
je Rudnik kalcita pripravljen sto
riti za sožitje v njihovi dolini. To
da preden se bodo začeli dogovo
ri za nove temelje, bo moral 
Rudnik kalcita sprejeti upraviče
no zahtevo krajanov, da se 
zmanjša obseg proizvodnje na le
to 1985. Sicer dogovarjanja ne 
bo! 

Naravno bogastvo si samo 
»zlati« hrib, za katerega se tako 
goreče zavzema Rudnik. Je tudi 
čist čist zrak in nebeški mir, ki ga 
krajani že zdavnaj nimajo več. Pa 
čeprav ima vsako živo bitje pravi
co do zdravega okolja. Da o bi
stri vodi, ki nam jo podarja Kaiu-
ničanom prav ta dolina, nc govo
rimo! 

IVANA SKAMEN 



0 jari kači kamniške telefonije 

Poslanke in 
poslanci, zastavite 
svoj vpliv! 

Pismo pred vami ni posledica razočaranja in obupa nad dolgotraj
nim in neučinkovitim razvozlavanjem gordijskoga vozla kamniške 
telefonije. Nasprotno! Napisano je z namenom, da bi ljudje, ki imajo 
v občini vpliv in ugled, še pravočasno spoznali problematiko izgrad
nje telefonije in predvsem preprečili odliv premoženja v tuje roke. 

S p o š t o v a n e poslanke, 
s p o š t o v a n i poslanci! 

Sklepi skupščine v zvezi s telefonijo, sprejeti 17. junija letos, 
še niso uresničeni. O ugotovitvah Komisije za revizijo izgradnje 
telefonskega omrežja v občini Kamnik smo že večkrat poročali. 
V tem sporočilu pa vas želimo seznaniti zlasti s tem, kakšne 
bodo posledice, če se pristojnosti Sklada stavbnih zemljišč v naj
krajšem času ne prenesejo na našo komisijo. 

1. 4200 telefonskih naročnikov je plačalo (bo plačalo) 58,8% 
vrednosti omrežja, 29% je družbenih sredstev, 12,5% pa je 
prispevala Pošta. Skupaj smo občani Kamnika prispevali 87,5% 
vsega denarja. Kapaciteta zgrajenega omrežja je 7928 priključ
kov, mogoče pa je priključiti še 5000 dvojčkov. Pošti torej 
ostane za prodajo okoli 3600 telefonskih priključkov in 5000 
dvojčkov, vložila pa je le 12,5% denarja. 

Z 31. decembrom 1992 bo po samoupravnem sporazumu med 
Skladom stavbnih zemljišč in PTT lastnik novozgrajenih telefon
skih naprav PTT. Tržila bo z našo lastnino, mi bomo plačevali 
impulz, amortizacijo, davek. 

2. Denar, ki smo ga vložili v telefonijo, mora ostati v Kam
niku. Potrebujemo ga, ker imamo še veliko vasi, zaselkov, ki še 
nimajo telefona, pa tudi 1600 brezposelnih, slabe ceste; pred 
katastrofami, kot je bila letošnja suša, nezaščiteno kmetijstvo. 

3. Zakaj pogajalcem, kot sta SKG in Sklad stavbnih zemljišč, 
ne zaupamo? 

- Z našim denarjem do sedaj niso ravnali gospodarno, kar je 
razvidno iz ugotovitev komisije po pregledu dokumentacije: 
niso ga obrestovali, brezobrestno so ga posojali PTT za izgranjo 
poštnega poslopja na Duplici (ne samo to: iz dokumentacije ni 
razvidno, ali je bil denar sploh vrnjen). 

- Investicija je bila vodena površno: kupljenih je bilo 16000 
m odvečnih kablov. 

- Investicija je bila vodena nestrokovno: nadzemska nape
ljava pogosto kazi krajino. 

- Investicija je megalomanska: v skandinavskih deželah 
pride 44 priključkov na 100 prebivalcev, v Kamniku pa 60 
priključkov. 

P IT Ljubljana je imela v lanskem letu 550 milijonov SIT 
dobička, Kamničani pa imamo 1600 brezposelnih in precej 
zastarelo gospodarstvo. Želimo, da zastavite svoj vpliv in ugled 
za to, da se vprašanja v zvezi s telefonijo rešijo v korist Kamni-
čanov. 

Komisija za revizijo izgradnje 
telefonskega omrežja v 

občini Kamnik 

Komisija je naivno verjela, da 
se bodo zadeve v zvezi s proble
matiko kamniške telefonije, po
tem ko je skupščina še pred po
letjem sprejela sklep o predaji 
vseh pristojnosti njej, hitreje od
vijale. Pa se ni zgodilo drugega 
kot da so se stvari zavile v skriv
nosten molk. Pomagal ni niti 
protest na zadnji skupščini, ki so 
ga nekateri poimenovali s pam
fletom, drugi pa s »pljuvanjem« 
po odgovornih. Med zadnje sodi 
tudi predsednik skupščine, ki pri 
»pljuvanju« ne želi sodelovati. 
Kulturno in razumljivo. Kultur
no zato, ker se na odgovorne ob
činske gospode in gospe še s pr
stom ne sme pokazati, razumlji
vo pa tudi, saj med odgovorne 
sodi tudi sam. Že drugi mandat 
je predsednik skupščine in stvari 
okoli sklepanja pogodb in izgrad
nje telefonije so mu poznane pre
cej dlje kot g. VVindschnurerju, ki 
ni ne prvi ne zadnji v četi »bo
trov« pri gradnji kamniške tele
fonije. 

Da ne bo pomote, »pljuvanje« 
po ljudeh tudi ni sredstvo komisi-

Sklep uredniškega 
odbora 

<;k-de na pospešeno medij
sko dejavnost političnih 
strank, ki se odraža tudi 
v Kamniškem oh/anu, je 
uredništvo rta svoji redni seji 
sprejelo sklep, da ima vsaka 
politična stranka na kamni
škem, v vsakem časopisu, 
pravico do brezplačne objave 
45 vrstic (ena tipkana stran ta 
pot, * normalnim razma
kom). Nadaljnje objave v ča* 

•f«Mi bomo zaračunali po 
; veljavnem ceniku za obve
stila. 

je,-da bi prišla zadevam do kon
ca. Toda če govoriš »gluhim« in 
pišeš »slepim«, potem komisiji 
res ne preostane veliko drugih 
možnosti pri iskanju pravic obča
nov Kamnika. A komu je ljud
stvo sploh mar?! Plača naj račune 
in molči. In debelo naj požre 
grenkobo, kajti v Kamniku je to
vrstno »pljuvanje« - prepove
dano! 

V časopisu Finance (oktober 
1992, št. 44) predstavljajo sloven
ski poštarji projekcijo razvoja 
Pošte do leta 2010. Med drugim 
je tudi zapisano: » slovenski 
telefonski naročnik mora plačati 
zelo velik znesek za telefonski 
priključek, za telefonske impulze 
pa v primerjavi z Evropo in sve
tom zelo malo. Le naročnina je 
na približno enaki ravni. Struktu
ro stroškov si Zato prizadevamo 
spremeniti in o nujnosti spre
membe prepričati tudi vlado. Će 
nam bo uspelo, bo naročnik za 
telefonski priključek odštel do
mala simbolično vsoto, plačati pa 
bo moral dejansko storitev tele
fonskega pogovora«. 

Tako razmišljajo Slovenska 
PTT podjetja, ki želijo v korak 
z evropskimi. Svojo projekcijo 
bodo začela uresničevati že leta 
1993. 

Kako pa razmišlja Ljubljansko 
P I T podjetje? Verjetno - ena
ko! Morda pa v tem grmu tiči 
zajec zapletov v kamniški telefo
niji. Če se v Kamniku ne bo nič 
premaknilo, bo ljubljansko PTT 
podjetje že 1.1.1993 razpolagalo 
s kamniškim telefonskim omrež
jem in prostimi priključki. In kar 
se tiče simbolične cene telefon
skega priključka? Nič lažjega! 
Vsi telefonski priključki (tudi 
prosti) so namreč že plačani! Slo
venski poštarji bodo imeli, kar se 
vizije tiče, v Kamniku lahko 
delo. IVANA SKAMEN 

Smo stranka slovenskega naroda! 
Smo politična stranka, ki je vzniknila iz ljudstva. Četudi 

obubožanemu, a svobodnemu, ostajamo zvesti. Smo stranka, 
ki nima denarja za odmevne promocije in velike plakate v duhu 
socialističnega realizma. Ne moremo si privoščiti reklamnih 
spotov na televiziji ne velikih obljub po radiu. Kot smo zapi
sali, smo stranka ljudstva, zato se vam želimo predstaviti kar 
v našem občinskem glasilu. 

NDS (NARODNA DEMOKRATSKA STRANKA) je 
nastala izSDZ, kije bila ustanovljena leta 1988. Najpomemb
nejši cilji NDS so od njene ustanovitve dalje naslednji: 

- vzpostavitev parlamentarne demokracije, 
- osamosvojitev in suverenost Slovenije. 
Ker smo Slovenci najpomembnejši cilj - osamosvojitev - že 

dosegli, moramo vse moči usmeriti v uresničitev drugih ciljev. 
Narodni demokrati pojmujemo narod kot življenjsko skup

nost različno osebnostno oblikovanih ljudi, ki jih preveva 
enotna zgodovinska zavest. Smo za odprtost v vseh pogledih 
do drugih narodov. Zavedamo se, da sodelovanje z drugimi 
narodi na gospodarskem, kulturnem, političnem in drugih 
področjih predstavlja določeno mero izpostavljenosti vplivu in 
pritisku večjih sistemov in narodov. Zato zagovarjamo obliko
vanje jasnih narodnostrateških programov na vseh pomembnih 
družbenih področjih, v katerih se mora jasno odražati posebna 
skrb za učinkovitost slovenskega gospodarstva, za jezik, kul
turo in ozemeljsko celovitost. 

Narodni demokrati priznavamo pomembno vlogo slovenski 
vojski, ki je ob nesebični podpori vsega slovenskega naroda 
leta 1991 izbojevala zmago za celovito osvoboditev in demo
kracijo slovenskega naroda. 

Po prvih svobodnih volitvah in vzpostavitvi večstrankar
skega parlamentarnega sistema je bil v Sloveniji odpravljen 
monopol vladajoče komunistične partije. Vendar pa so ostanki 
petdeset let grajenih struktur enopartijskega sistema tako 
trdno zasidrani v različnih družbenih podsistemih, da bo 

potrebno kar nekaj demokratičnih volitev, da bo slovenski 
narod spoznal vse preobražence, ki se niso otresli pretekle 
miselnosti in projugoslovanske usmerjenosti. 

Cerkvi priznavamo njeno vlogo pri ohranjanju narodne 
identitete in prizadevanju za civilno družbo. Zavzemamo se za 
to, da bi imela v družbi tako mesto, ki bi ji omogočalo 
avtonomnost in nemoteno delovanje. 
Članska in volilna osnova naše stranke so vsi narodno demo
kratsko misleči posamezniki, ki čutijo soodgovornost za blagi
njo posameznika, družbe in naroda in ki želijo oblikovati 
takšno okolje, ki bo posameznikom in narodu omogočalo 
uspešno življenje. Ob tem se zavedamo, da lahko le gospodar
sko uspešna družba posamezniku omogoči dostojno življenje. 

Zavzemamo se za tržno gospodarstvo, integralno tržišče in 
nadzirano lastninjenje. Spodbujati želimo uspešna podjetja in 
zasebno prakso. V razvojni politiki bi morali imeti prednost 
uspešno in akumulativno podjetništvo, visoka produktivnost, 
inovativnost in vlaganje v ekonomski razvoj. Krepiti želimo 
stimulativno davčno politiko, naložbe in razbremeniti posa
meznika. 

Hočemo uspešne družbene službe, ki vzpodbujajo gospodar
stvo in mu vračajo vložena sredstva. Zato se bodo te službe 
morale prilagoditi zaostrenim razmeram, tako kot gospodar
stvo samo, in porazdeliti breme na vse družbene sloje. 

Prihodnjim rodovom želimo zapustiti lepo in zdravo naravo. 
Človek je v svojem bistvu le enakovreden del narave, ne pa 
njen absolutni gospodar, zato moramo dojeti, da nam okolje ni 
dano zato, da ga izrabljamo, ampak da z njim živimo v sožitju. 

Na volih ah bomo kandidirali samo tiste sodržavljane, ki 
bodo izjavili, da niso nikoli sodelovali s kakršno ali katerokoli 
tajno službo! 

Kajti naša stranka ostaja stranka naroda! 
FRANC SITAR, 

Tajnik NDS Kamnik 

Lojze Peterle v Kamniku 
V okviru svojih predvolil

nih obiskov je 27. oktobra 
prišel v Kamnik predsednik 
Slovenskih krščanskih demo
kratov in prvi predsednik vla
de samostojne Slovenije Loj
ze Peterle. Svoj obisk je začel 
v Komendi in Mostah, kjer si 
je s predstavniki Občinskega 
odbora Slovenskih krščan
skih demokratov ogledal Gla
varjevo knjižnico, Malenško-
vo kmetijo in delavnico obrt
nika Dolčiča. 

V Kamniku je najprej pozdra
vil ostarele v Domu upokojen
cev, potem si je ogledal tovarno 
Svilanit, ki s svojimi kvalitetnimi 
izdelki uspešno prodira na za
hodni trg. 

Glavni del obiska pa je bil na
menjen srečanju z ljudmi, člani in 
simpatizerji SKD, ki je bilo 
v dvorani razstavišča Veronika. 
Začelo se je s kulturnim progra
mom, v katerem so nastopili pev
ski zbor Franceta Gačnika iz 
Stranj pod vodstvom Dominika 
Krta, pevca Jožica Kališnik in Ja
nez Majcenovič ter pianistka Ma
rija Holcar. 

V krajšem nagovoru je Lojze 
Peterle predstavil SKD kot stran
ko, ki je pripravljena sodelovati 
z vsemi, ki so za demokracijo, 
z vsemi, ki si prizadevajo za res
nično obnovo Slovenije. Politič
no odgovornost za Slovenijo je 
treba zaupati tistim strankam in 
politikom, ki bodo Slovenijo vr
nili v Evropo, ne pa tistim, ki še 
do danes niso pojasnili, kakšna je 
bila njihova vloga v Janševem 
procesu, kam so izginili partijski 
arhivi . . . Zato SKD ponuja kot 
kandidata za predsednika neo
bremenjenega človeka: Iva Biz
jaka. SKD je stranka treznih lju
di, ki si prizadevajo za uveljavi
tev Slovenije, za njen gospodar
ski, znanstveni in kulturni razvoj. 
Peterletova vlada si je prizadeva
la za tak razvoj, da ne bi breme
nila naših otrok z dolgovi naše 
generacije. To je bila značilnost 
jugoslovanske politike. Zdajšnja 
vlada spet deli več, kot imamo. 
Tako bo nova vlada po volitvah 
spet začela od začetka. Zaradi 
nerealnih plač nekaterih so bile 
ustavljene gradnje cest, telefon
skega omrežja. Jasno pa je tudi, 
če bodo naši izdelki obremenjeni 
s previsokimi stroški, ne moremo 
biti konkurenčni na svetovnem 
trgu. Potrebni pa so tudi močni 
in samostojni sindikati, ki jasno 
vedo, za koga in za kaj se zavze
majo. 

Prihodnost Slovenije je odvis
na od ljudi, ki jih bomo izvolili 
v državni zbor, v državni svet. 
SKD računa na 20 do 30 odstot
kov glasov. Tako bi lahko s ko
alicijskimi strankami sestavili 
vlado. Za normalno življenje bo 

treba vrniti po vojni odvzeto pre
moženje, prenoviti gospodarstvo 
in banke, uveljaviti zakonitost. 
Slovenija ima za normalno življe
nje dobre pogoje: delavne in po
djetne ljudi - celo garače —, ki 
so pošteni in dobro šolani. Potre
bujemo čas in treznost v zahte
vah. Podpreti je treba tiste go
spodarske panoge, ki nam bodo 
najprej vračale vloženo in se jih 
tudi dolgoročno izplača podpreti: 
del industrije, kmetijstvo, obrt, 
turizem, promet. Odgovornost 
volivcev je zelo velika: nova vla
da mora imeti trdno oporo v par
lamentu, da bi lahko štiri leta 
mirno delala. Nepartijsko vlado 
so pripravljeni podpreti s kapita
lom tudi slovenski podjetniki po 
svetu. 

Iz pogovora, ki je sledil pred
stavitvi volilnega programa 
SKD, je bilo vidno, da s sedanji
mi ukrepi vlade in zakoni, ki jih 
je sprejele skupščina, nismo za
dovoljni. Vprašanja in negativna 
mnenja so se nanašala na razme
roma poceni pridobljeno držav
ljanstvo nekaterih in na težave, 
ki jih imajo Slovenci po svetu, da 
bi bili naši državljani. Sporen je 
tudi zakon o vračanju po vojni 
odvzetega premoženja. Po njem 
društva, ki so preživela vojno (če 
ne kar dve, kot npr. kamniška 
Lira, kot je povedal Janez Majce
novič), ne bodo dobila nazaj svo
jih prostorov. Če se zakon ne 
spremeni, bo prvo slovensko 
peysko društvo Lira, ki prav te 
dni praznuje 110. obletnico delo
vanja, še naprej brez lastnih pro
storov, ki jim jih je odvzel že 
okupator med vojno, njihov odv
zem pa je potrdila tudi povojna 
oblast. Nezadovoljstvo vzbuja 
pred kratkim sprejeti zakon o po
sebnih ugodnostih za poslance. 
Del vprašanj se je nanašal tudi na-
koncesije, ki so mogoče v neka
terih lavnih službah. 

Na vprašanja so odgovarjali tu
di kamniški republiški poslanci in 
domžalski predstavnik v republi
škem parlamentu: Jože Berlec, 
Ervin A . Schwartzbartl, gospa 
Žerovnikova ter Jože Lesar, član 
republiške komisije za varstvo 

okolja in urejanja prostora. Opo
zarjali so na to, da so zakoni 
takšni, kot so, tudi zato, ker 13 
odstotkov poslancev, kot jih ima
jo SKD v parlamentu, ne more 
izsiliti drugačnih. Jože Lesar pa 
je posebej poudaril, da si je kam
niška občina prav s koncesijo do
bro uredila problem, ki ji ga je 

zapustil prejšnji izvršni svet, pro
blem odpadkov. 

SKD je torej stranka treznih 
ljudi, ki ve, kako naprej. Od vo
livcev pa je odvisno, ali želijo 
trezno in v prihodnost usmerjeno 
politiko. 

MARJETA H UM AR 
ALENKA MAGISTER 

Volilni razglas socialistov 

Slovenija, 
odprta in varna 
vizija 
socialistov 

Spoštovane sodržavljanke in sodržavljani; 6. decembra bodo 
volitve za N O V O VIZIJO R A Z V O J A slovenske družbe in 
države. 

Vabimo vas socialisti, tisti, ki smo predlagali plebiscit o osa
mosvojitvi Slovenije in začrtali slovensko pot. Državo imamo. 
Imamo pa tudi jasne cilje: 

RAZVOJ naj bo pravšen za lego, velikost in že doseženo 
stopnjo razvitosti Slovenije. Socialisti vemo: za Slovenijo sta 
pomembnejša dva milijona izobraženih glav kakor štirje mili
joni pridnih rok. 

- POŠTENO VREDNOTENJE DELA, ki ne razlikuje 
med fizičnim in intelektualnim delom. Sleherni prispevek 
k splošni blaginji družbe je pomemben. 

- ZAGOTAVLJANJE DELOVNIH MEST mladim, pro 
dornim, podjetnim, ustvarjalnim. Ohranjanje delovnih mest in 
varsvo zaposlenih. Zato: manj denarja za vojsko in državno 
uradništvo in več denarja za izobraževanje in socialno varnost. 

- KAR NAJBOLJ IZOBRAŽENO PREBIVALSTVO. 
Samo na ta način si bomo zagotovili razvoj in blaginjo, samo 
dobro izobraženi si bomo zagotovili ustrezno mesto v Evropi in 
svetu. 

- OBOROŽENA NEVTRALNOST, ki nam lahko zago
tovi primerno mesto v evropskih političnih, pa tudi gospodar
skih povezavah. Slovenska vojska naj bo majhna, učinkovita in 
varčna. 

- PRAVNA DRŽAVA, ki zagotavlja uresničitev teh in 
drugih razvojnih ciljev: 
zagotavlja občo, a tudi socialno varnost vseh državljanov in 
upošteva različna hotenja ljudi za dostojno življenje. 

Predsednik 
Socialistične stranke Slovenije - Občinski odbor Kamnik 

JANKO BLAGŠIČ 
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S p o š t o v a n a r a z o č a r a n a Odgovor na delegatsko Delegatsko v p r a š a n j e 
K a m n i č a n k a v p r a š a n j e I z v r š n e m u svetu 

Zeleni Kamnika vas vabimo v svoje vrste, ker nas je veliko 
premalo za vse napake, na katere nas opozarjajo Kamničani. Vseeno 
pa se vam oglašamo, ker ste nas klicali. Tudi mi smo že zdavnaj 
opazili nered pri parkiranju na celotnem območju mesta in smo že 
veliko naredili, da se Kamnik ne bi spremenil v »zanemarjeno 
selendro«. 

Spoštovana gospa razočarana Kamničanka, priznati moram, da 
verjetno še noben član Zelenih Kamnika ni gledal po balkonih, ker 
ne vemo, če je tako početje dostojno, zato bi bilo bolje, da bi se 
zaradi tistega balkona obrnili kar na inšpekcijsko službo ali Policijo. 
Prav tako bi bilo najbolje storiti za brezvestno parkirane avtomobile, 
ker imajo omenjene službe za kaznovanje veliko večje pristojnosti. 

Gospa razočarana Kamničanka, hvaležni smo vam za posredo
vano obvestilo, vabimo pa vas, da nas obiščete v uradu ali pokličete 
po telefonu; radi vam bomo prisluhnili. Mnenja smo, da je tak način 
komuniciranja veliko boljši kot preko sredstev obveščanja. 

Z E L E N I K A M N I K A 

Narodni demokrati 
o »vroči l inij i« 

C A T V I M P U L Z je v torek, 20. oktobra, pripravila oddajo Tor
kova vroča linija, v kateri je predsednik Skupščine občine Kamnik g. 
Maks Lavrinc odgovarjal na telefonska vprašanja občanov. 

Ne glede na vsebino vprašanj, tudi provokativno, si je predsednik 
skupščine dovolil oddajo izrabiti za propagiranje sebe in svoje 
stranke v predvolilnem času. 

Narodni demokrati menimo, da je tako početje nedopustno, ker 
s tem izrablja svoj položaj nadstrankarskega poslanstva v skupščini 
in postavlja sebe in svojo stranko v priviligiran položaj nasproti 
drugim kandidatom in strankam. 

Hkrati, pa s svojim dejanjem rši ustavno določilo enakosti obča
nov in troši denar davkoplačevalcev za strankarske namene. 

Zato menimo, naj LDS, katere član je g. Lavrinc, plača promocijo 
po tarifi, ko jo je C A T V I M P U L Z predložila vsem strankam. 

IZVRŠNI ODBOR NDS 

Spominska obe lež ja 
- da ali ne? 

Zdaj, ko so spomeniki prejšnjim oblastnikom povečini podrti, so 
se začeli množiti »predlogi« za postavljanje novih novim oblastni
kom. Nekateri zato (spet!) vzdihujejo: »Zgodovina se ponavlja!« 
- Ne vem, kdo sije izmislil ta (jalov!) izrek; saj »zgodovina« pri tem 
ni nič kriva! Krivi so (neki) ljudje, ker pač delajo (ponavljajo) iste 
napake! 

Zelo neumno je, če drug drugemu razbijamo, krademo, podi
ramo . . . se gremo torej nekakšen satanski ringaraja! Jaz bi stare 
spomenike »le dopolnil« s pripisom; npr.: Ta spomenik - in še 
marsikaj drugega! — so si v svojo čast in slavo - a na račun delavcev! 
- postavili nekdanji mogotci. - To resnico (pravo plat medalje!) 
pripisali zatirani in izkoriščani delavci v spomin in opomin potom
cem, da ne bi spet kdaj postavljali spomenikov novim lopovom, nič 
boljšim, kot je bil tale tu! 

Mislim, da so se nekateri (zdajšnji ikonoklasti) »vrgli« s tako ihto 
na neke spomenike zato, ker bi radi »ubežali« pred sramoto in 
odgovornostjo vsled storjene škode, pri kateri so mnogi sodelovali! 
(»Držali vrečo«!) Predlagam, da ne verjamete (prebarvanim) 
»novim mesijam«, da ne nasedate »novim« domislicam (zablodam), 
da ne popuščate »novim« težnjam (pritiskom), pa od katerekoli 
strani (osebe, stranke) bi prihajale! 

Pri vseh stvareh, torej tudi pri postavljanju spominskih obeležij, je 
bolje biti skromen! Dokler ima naselje le nekaj znamenitih oseb, še 
gre. (»V tej hiši je bil rojen ta pa t a . . . « ) - Kako pa bi bilo, če bi 
začeli vzidavati plošče na ljubljanski porodnišnici?! 

Kar se pa poklicev tiče, ki zaslužijo spominsko obeležje, pa tole: 
Če ga postavijo enemu, potem ga je treba vsem. (Ne le tistemu, ki je 
bil v vladajoči kliki!) Zato je dosti bolje (v vseh pogledih!), če te 
»stvari« napišejo v knigah, v prospektih za ta kraj, natisnejo na 
razglednicah, itd. 

In kakšna obeležja bi jaz postavil? (Pravzaprav bi jih že davno 
postavil, če . . . ) . 
1. primer: »V tem hlevu je vse do 1. 1987 živel in delal konj Miško. 
Bil je zadnji konj v tej vasi! Zanj je zgledno skrbel in z njim spoštljivo 
ravnal priden kmet Janez Slovenec. 

Hlev, kakršen je bil nekoč, Miškovo okostje ter vsa njegova 
oprema, razni vozovi, kmečko orodje, bojna oprava prednikov in še 
mnogo drugega... na ogled vestnim in skrbnim potomcem!« 

(Zgled: Mamut ob Nevljici pri Kamniku!). 
2. primer: »Tukaj je živel in delal do 1. 1955 kovač Jaka Iskra. 

V tem kraju je bil zadnji predstavnik tega spoštovanega več tisoč let 
najpomembnejšega poklica! Kovačnica je ohranjena takšna, kakršna 
je bila v njegovem času! (Z vsem orodjem in mnogimi izdelki!). 

Ta pomembni spomenik slovenskega naroda ohranili in bodo zanj 
vedno skrbeli: 1. modri potomci; 2. muzeji Slovenije; 3. etnografsko 
društvo; 4. društvo zgodovinarjev; 5. turistično društvo; 6. zveza 
obrtnikov; 7. univerza Slovenije; 8. institut za narodoslovne spome
nike; 9. institut primerjalne starožitnosti; itd.! 

3. primer: »Tukaj je živel . . . kolar Miha Jesen . . .« 
Je to pisanje satira? - A l i pa je trpek utrinek v razmišljanju 

M A R U A N S L E V E C razmišljajočega in zaskrbljenega?! 

Č e m u tako? 
Se vama ne zdi, g. Ivana in g. Matevž da vajino pisanje v Kamniškem 

občanu seje nejevoljo in jezo med ljudi?! 
Nikoli nič prijaznciia. veselega ali spodbudncea! To nas ne zbližuje in 

ne osrečuje. Ljudje si želimo mir, prijateljstvo, dobro voljo in medse
bojno zaupanje. 

Nedaleč od nas divja huda vojna. Ljudje izgubljajo svoje najdražje, 
imetje, VSE. 

Vsi, ki smo preživeli grozote druge vojne, tako ali drugače, želimo, da 
se nikoli več ne bi ponovila. 

Bodimo srečni in hvaležni, da je zadnja vojna trajala lc kratek čas! 
Dclujmo strpno, pa nam bo tudi življenje lažje! 

ROZKA LAVRINC 

Odgovor na delegatsko vprašanje Marka Zadrgala glede oskrbe 
s pitno vodo na področju Komende, Most, Suhadol 

Komunalno stanovanjsko podjetje Domžale je vzdrževalec 
sistema »Krvavec«, ki poicg omenjenih naselij napaja še Cerklje, del 
Brnika, Vodice, Bukovico, Sinkov Turn in Mengeš. Sistem v nor
malnih razmerah obratuje s kapaciteto 85 -90 1/sck., kar zadostuje 
za normalno oskrbo ca 35.000 prebivalcev, ki prebivajo na tem 
področju. 

V začetku meseca avgusta letošnjega leta smo opazili prvo večje 
usihanje zajetja, saj je njegova kapaciteta padla na 72 l/sck.. Glede 
na nastalo situacijo smo iz sistema izključili področje Mengša, kate
remu smo začasno dobavljali vodo iz domžalskih črpališč, ter tako 
omogočili, da je »krvavški sistem« kolikor toliko normalno obrato
val. Ker je bil položaj glede na trajajočo sušo še slabši, saj jc 
kapaciteta zajetja na Krvavcu padla 20. septembra na kritičnih 48 1/ 
sok., smo iz sistema izključili še področje do Most, ki smo mu 
začasno dobavljali vodo iz domžalskih črpališč. Ker jc to za sistem 
kritična točka, smo za področje Vodic, Šinkovega Turna in Kosez, 
kjer jc bilo pomanjkanje vode največje, ustanovili krizni štab. 
Nekako v tem času se jc na področjih, kjer sc prebivalstvo oskrbuje 
z vodo s Krvavca, pojavil bacil »lambia«. Ker se redna preiskava 
vode na ta parameter ne raziskuje, smo skupaj z Zavodom za 
socialno medicino iz Kranja, ki redno zasleduje kvaliteto vode iz 
krvavškega zajetja, takoj pričeli raziskave tudi v tej smeri in prebi
valstvo obvestili, daje potrebno vodo začasno prekuhavati. Sum, da 
je bacil prišel z vodo, je bil upravičen, vendar analize tega niso 
potrdile. Na srečo je sušno obdobje počasi izgubljalo svoje moč, 
pojavile so sc padavine in celoten sistem od 20. okt. normalno 
obratuje. 

Glede na dogodke in težave, ki smo jih doživljali v letošnjem 
poletju, predvidevamo naslednje ukrepe v začetku leta 1993: 

1. Izdelava tretje vrtine na zg. zajetju, kar bo omogočilo izločitev 
drenažnega sistema in s tem tudi vpliv površinskih vod. 

2. Priprava programa postopne zamenjave vodovodnih cevi, saj 
je obstoječi vodovod iz salonitnih cevi, s starostjo več kot 35 let. 

Pri tem vas moramo obvestiti, da smo prvih 200 m vodovodnih 
cevi med vrtinami in drenažnim zajetjem zamenjali že v letu 1992. 

Direktor: 
JOŽE D U H O V N I K , dipl. ing. gradb. 
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Kaj bo s prevaranimi 
>golj i 

iz Otoka? 
Ostali smo brez pravic po tolikih letih dela. Kam so šle milijarde, 

ki s., še pred nek..) leti obstajale po besedah takratnega direktorja 
Horsti« Hafnerja? Sedaj na račun Utokit rastejo /aseln i kot 
gobe po dežju Delavci brez zaposlitve pa moramo to molče gledati, 

: Ni mogoče več, prehudo je i 

\ Naj opišem svoj primer:":; 
Po 22 letih: poštenega dela v Utoku (Konfekcija) so rtv ob »divji 

privatizaciji* vigli i / službe. Dali so me na Zavod za zaposlovanje. 
,kjoi sem di.t.nala 9300 Sf I pomoči S tem se> ne da živeli Tfcje bilo 
samo (i mesecev pud mojo starostno upokojitvijo. Za leto P W 
nisetno: dolu h regresa /.t dopust, ki nam k Ostal neizrabljen 
v podjetju. Nova lastnika Konfekcije Sta zaposhTa tiste delavke, ki so 
jima bile po volji, drugi pa naj bt bih tiho Zelo mije Žal tiste naše 
Konfekcije, ker smo bili dober kolektiv. Kar naenkrat sc je pri 
prizadevanju vodih lih vse sesulo in ostali smo na cesti. Tudi direktor 
Konlc.:,ci|0 si jc v Uioku obdržal delovno mesto!? To se mi zdi do 
skrajnosti nepravično in nepošteno. 

24,novcmbra 1992 bom izpolnila pogoje za upokojitev Dobila ne 
i bom niti odpravnine za pošteno dvaindvajsetletno delo (delovnih let 
I nima dovolj, ker sem bila zaradi svojih štirih otrok .kar/nekaj let 
doma): Sem pa tudi invalid 2. stopnje. Moj pomer m osamljen, vsaj 
dva invalidi 2. kategorije sta v Uloku Konfekciji doživela enako 
usodo kol ja/.. Kje so bivši sindikati, ki m> toliko obljubljali, da nam 
bodo pomagali? 

; . H E L E N A V R H O V N I K 

PLESNI KLUB-KAVARNA-DISKOTEKA 

LIFE 
T E N T E N C E N T E R DOMŽALE, tel. 712-067 

D N E V N A P O N U D B A - Kavarna, možnost rezervacije z a 
poslovne sestanke in seminarje, možnost predstavitev 
prodajnega ali proizvodnega programa, koriščenje av-
dio-video opreme 

N O Č N I P R O G R A M - Plesni klub (plesne šole, tečaji, 
srečanja. . . ) glasbeno zabavne prireditve, komercialne 
prireditve, zabavna srečanja 

P O S E B N O S T P O N U D B E - Trije različni ambienti (klet, 
pritličje, galerija, terasa, vrt), dva glasbena ambienta 
z lastnim plesiščem (klet, pritličje), možnost rezervacije 
z lastnim programom in vhodom (najem spodnje disko
teke z a poslovna in družabna srečanja) 

P L E S N I P R O G R A M O B P E T K I H IN S O B O T A H - N A 
S T O P I P L E S N I H P A R O V IN S K U P I N 
D O D A T N I G L A S B E N I P R O G R A M : 

- v petek, 13. novembra, P O P D E S I G N 
- v soboto, 14. novembra, skupina U R E D U (Demokrati 
Domžalam - Kacin - Bavčar) 
- v petek, 20. novembra, pevka SENDI 
- v soboto, 28. novembra, predstavitev L D S stranke 
z ansamblom A G R O P O P 

Poslovanje Rudnika kalcita Kamnik, obrata v Stahovici, povzroča 
krajanom Krajevnih skupnosti Stahovica in Godič toliko in takšne nev
šečnosti, da so sc nezadovoljni krajani 30. 6. spet sestali in sprejeli vrsto 
odločnih zahtev, da bi dosegli izboljšanje neustreznega stanja, zlasti na 
področju preveč obremenjenega okolja. Te zahteve so bile javno objav
ljene v Kamniškem občanu 22. junija in so zato javnosti in oblastem 
znane. 

Nezadovoljstvo krajanov ni od danes. Že ob sprejemu zazidalnega 
načrta SP-1 Stahovica je bil 21. februarja 19X6 podpisan Samoupravni 
sporazum med krajevnima skujmostima Kamniška Bistrica in Godič, 
tedanjim Rudnikom kaolina in kalcita Kamnik ter Izvršnim svetom SO 
Kamnik. Sporazum naj bi domačinom prinesel ob vseh tegobah vsaj 
nekaj ugodnosti (npr. ustrezno vzdrževano cesto in pločnike . ..) 

Krajani Stahovice in drugi bližnji in daljni sosedje RKK zdaj javno 
ugotavljajo, da obljube ostajajo na papirju, da sc stanje celo poslabšuje in 
da se občinski izvršni svet za težave tukaj živečih ljudi praktično ne 
zmeni. 

Zato Izvršni svet SO Kamnik sprašujem, zakaj ne nadzoruje (neizva
janja omenjenega samoupravnega sporazuma (kar jc dolžan tudi po 
določbah 7. člena tega sporazuma). Zakaj sc ne poglobi v reševanje 
težav, ki jih ima nekaj sto v tem delu naše občine živečih krajanov, zakaj 
ne ukrepa. 

Prizadeti krajani so od občinske vlade zahtevali, da jih do 15. septem
bra seznani s postopkom in roki sanacije ter načinom zaprtja in predelave 
proizvodnje. Pričakovali bi, da jim bo le-ta do roka posredovala vsaj 
svoje videnje rešitev dolgoletnih težav, če se že s predlogi krajanov nc 
strinja. Občinski izvršni svet pa molči. Sicer je na 123. seji 22. septembra 
med drugimi obravnaval tudi poročilo Komisije za varstvo okolja o stanju 
delovnega in bivalnega okolja v podjetju Rudnik kalcita Kamnik (poro
čilo je na obravnavo čakalo od decembra 1. 1991), vendar jc občinska 
vlada poročilo in ugotovitve Komisije za varstvo okolja lc sprejela. Edino 
zadolžitev je dobila občinska ckologinja, naj sprejete ugotovitve dopolni 
z najnovejšimi ugotovitvami in stališči. In nič drugega! 

Občinski izvršni svet konkretnih ukrepov torej tudi z zamudo ni 
sprejel. Pa bi jih moral - tudi zato, ker tudi sestanek predstavnikov 
prizadetih krajanov, IS in Rudnika kaolina, ki gaje 14. septembra sklical 
direktor RKK g. Matevž Kirn, ni dal rezultatov, še posebej pa zato, ker 
s stališči do zahtev krajanov, kot jih je direktor RKK objavil v Kamni
škem občanu, 22. julija, nihče ne sme biti zadovoljen. 

BRANKO NOVAK 

Pobuda Zelenim 
Kamnika 

Oglašam se vam iz daljne Kanade. Naj preidem takoj k stvari, 
zakaj sploh pišem. Rada bi sicer poslala pismo na kamniške ZE
L E N E . 

Nedavno smo se vrnili s prijetnega obiska v Sloveniji. Največ časa 
smo prav gotovo preživeli v kamniški občini - med Križem in 
Suhadolami. Prijetni, lepo urejeni vasici, navadno tudi zelo mirni, 
razen ob veliki tradicionalni veselici, ko na Križu igrajo Slaki. 
Križani postanejo najbolj razburjeni, ko se pogovor začne o tisti 
najbolj pereči točki sredi vasi, kjer živijo cigani. Kdo ve, koliko 
prepirov je že bilo zaradi odpadkov, umazanije in parkiranih tovor
njakov, da sosedje niti peš ne morejo mimo. Upravičeno godrnjajo 
tudi zaradi grdega videza okolice hiše, kjer živijo; motijo jih tudi 
kemikalije, ki prav gotovo tečejo iz avtomobilskih akumulatorjev in 
raznih sodov okoli hiše. Širi se neprijeten vonj in škodo delajo tudi 
zemlji. 

Radi se spominjamo Slovenije in njenih lepot, ko se vrnemo 
v Kanado. Zdi pa se mi, da je na Križu urejanje okolice in s tem tudi 
ekološko vprašanje precejšen trn v peti vaščanov, zato se obračam 
na Zelene v Kamniku in upam, da bodo zmogli kratko pot do Križa 
in se o vsem prepričali. Če pa bodo še kaj vprašali okrog sosedov, 
bodo imeli gotovo polna ušesa. 

I V A N K A BREMŠAK 

Lovci lovske družine Stahovica so se sredi septembra lotili doslej 
največje akcije za zavarovanje kmetijskih površin pred škodo, ki bi 
jo povzročila divjad. 

Pri kmetu Lojzetu Jagodicu in Lenartu na Rebri visoko pod 
krvavškimi pašniki so postavili okrog 2000 m električne ograje, ki jo 
bo napajal električni pastir. 

Prispeval ga je kamniški Kozorog, ki upravlja del lovišča na tem 
območju. Kmet Jagodic pa je pripravil okrog 250 kostanjevih kolov. 
»Za Veliko noč sem na naših pašnikih naštel preko sto muflonov,« 
pravi Lojze in pristavi, da je zelo hvaležen lovcem, ki so sodelovali 
v tej akciji. 

F. SVETEL! 



Ljudska pesem 
na Komendskem 

Prireditelji Glavarjevih ve
čerov so 25. oktobra popold
ne v komendski večnamenski 
župnijski dvorani (kapeli) pri
pravili tretji kutlurnoumetni-
ški večer. Posvetili so ga ljud
skemu blagu v komendski 
župniji in okolici. 

Tega je v svojem zelo temelji
tem predavanju prikazala prof. 

Anda Peterlin, rojena v Podbor-
štu pri Komendi. Številni poslu
šalci, ki so do zadnjega kotička 
napolnili prostorno dvorano, so 
s posebnim zanimanjem prisluh
nili njenemu opisu ljudskih šeg in 
navad skozi vse leto, običajev, ki 
so spremljali cerkvene in druge 
praznike, poljskih in domačih 
opravil, ki že tonejo v pozabo. 

Prof. Peterlinova je tudi izbrala 
ljudske pesmi in pripovedke, ki 
jih je potem recitirala komend-
ska umetniška skupina Kaj ti mar 
(Nuša Kern, Miro Pogačar, Jani 
Zadrgal in Darko Mavsar). Po
vedali so deset ljudskih pesmi, ki 
so jih peli in pripovedovali na 
Komendskem in v okolici (v na
šem koncu se jih je največ ohra
nilo v ljudskem spominu v Že-
jah), in troje pripovedk, ki jih je 
zapisal zbiratelj ljudskega blaga 
ter krajevni zgodovinar Andrej 
Mejač iz Komende. Med ljudski
mi pesmimi je še posebej navdu
šila o Ropretu iz Kaple vasi. 

Pred njihovim nastopom in 
med njim je pevka Nuša Fujan iz 
Most, oblečena v narodno nošo, 
zelo občuteno zapela pesmi iz 
knjige Pesem slovenske dežele 
Da Jezusa trpljenje polajšano bo 
in slovensko narodno Mladi pa
stirček. 

Še posebej toplo sprejeti in 
pozdravljeni gostje večera so bili 
Kamniški koledniki: citrar To
maž Plahutnik, baritonist Janez 
Majcenovič in basist Rok Lap, 
rojen v Nasovčah pri Komendi. 
Pevca sta zapela kar devet pesmi, 
dvorano pa so napolnjevali čudo
viti zvoki citer, ki jih zna iz svoje
ga inštrumenta zvabiti Tomaž 
Plahutnik. Na citre je spremljal 
tudi Nušo Fujan, ko je pela ome

njeni pesmi. 
Kot višek večera je zazvenela 

šele tretjič doslej (prvič pri blago
slovitvi kapele na Kredarici, dru
gič pa slovenskim oficirjem in vo
jakom) v duetu pesem o sloven
skih zvonovih, ki jo je uglasbil 
Tomaž Plahutnik sam. 

Prireditvi so poseben čar daja
la dekleta v narodnih nošah in 
Jernej Štupar (Vrtačnik), ki so 
obiskovalcem postregli s kruhom 
in soljo. 

Vsi nastopajoči so se izredno 
potrudili. Kako hvaležno so po
slušalci sprejemali njihove nasto
pe, so kazali navdušeno ploska
nje ter ganjene oči. Tako odmev
nega in lepo sprejetega kulturno-
umetniškega dogodka Komenda 
še ni doživela po predstavitvah 
igre o Petru Pavlu Glavarju Naj-
denček. Prireditelji so bili veseli, 
da so ljudem pripravili nekaj do
mačega, iz nekdanjih časov v ko
mendski fari in okolici, za ad-
ventni čas pa že imajo v mislih 
podobno prireditev: Božič na ko
mendskem. 

Zamisel o Glavarjevih večerih, 
posvečenih spominu in delu zna
menitih Komendčanov, našim 
krajem, navadam in običajem ter 
njih poživitvi, pa tudi sedanjim 
perečim vprašanjem, ki zadevajo 
vse župljane, že rojeva uspehe, 
Komendsko pa doživlja nov kul
turni razcvet, kakršnega si zaradi 
svoje slavne preteklosti in vsega, 
kar je tu živelo, tudi zasluži. 

Prisluhni ljudem in njihovemu 
notranjemu čutenju, pa ne boš 
zgrešil, naj velja za prihodnost! 

JOŽE PAVLIC 

Grob pesnika Antona 
Medveda urejen 

Dne 24. avgusta 1913 so po
stavili Kamničani svojemu pes
niku Antonu Medvedu nagrob
nik, odlično delo ak. kiparja 
prof. Svitislava Peruzzija. Ta
kole so pisali takrat naši dnev
niki: »Slavnost je bila impo
zantna. Nihče ni take pričako
val. 500 ljudi na pokopališču^ 
od tega kakih 200 došlo iz Ljub
ljane, to govori dovolj. Ves 
Kamnik brez razlike stranke je 
bil odet v zastave. Kamnik je 
pač pokazal, da ve. kaj hrani 
v svoji domači grudi.« Med šte
vilnimi slavnostnimi gosti ter 
predstavniki različnih organiza
cij in uradov sta bila tudi pisa
telj in pesnikov intimni prijatelj 
ter dobrotnik Franc Šaleški 
Finžgar in Izidor Cankar. Go
vornika sta bila prof. dr. Ivan 
Grafenauer, kije opisal in viso
ko ocenil pesnikovo literarno 
delo, ter pisatelj Josip Lovren-
čič, ki je v svoj govor vpletel 
številne pesnikove stihe. 

Takratni kamniški župan 
zdravnik dr. Julij Dereani, ka
teremu je spomenik izročil 
v varstvo predsednik priprav
ljalnega odbora prelat Janez 
Kalan, je obljubil, da »bo me
sto Kamnik čuvalo nad Medve
dovim grobom kot nad bise
rom, kajti s tem, da bo pesnika 
častilo, bo častilo samo sebe« 

Nagrobnik jc bil že precej ča
sa v skoraj razpadajočem stanju 
in nujno potreben obnovitve. 
Sedaj je obnovljen s pomočjo 
kamniške občine, Zavoda za 

spomeniško varstvo Kranj. 
Prelepo cvetje sta poklonila 

pesniku vrtnarski mojster Tone 
Flere in njegova soproga Pavla, 
kamnoseška mojstra Alojzij in 
Boris Ciglič sta brezplačno oči
stila marmorni relief in delno 
obnovila napise, kamnito ogra
jo je opeskal in očistil konser-
vator Grega Moser iz Ljublja
ne, postavilo pa jo je Komunal
no podjetje Kamnik. Vsa dela 
so opravljena strokovno in 
z vidnim spoštovanjem do pes
nika, za kar gre iskrena pohva
la in zahvala vsem omenjenim. 
Upamo, da bo nagrobnik v pri
hodnje primerno vzdrževan, 
kar je zagotovil kamniški župan 
Maks Lavrinc v zvezi z obljubo 
dr. Dereanija, dano pred skoro 
osemdesetimi leti. 
Dr. SVETOZAR FRANTAR 

Peter Pavel Glavar si zasluži lepši grob 
Trebanjsko čebelarsko 

društvo je 17. oktobra že pe
tič povabilo člane svojih če
belarskih družin na tradici
onalno srečanje na Lanšpre-
žu. Ker je bilo srečanje na 
tem za Komendčane vsega 
spoštovanja vrednem kraju 
- v kapeli sv. Jožeta namreč 
počivajo posmrtni ostanki 
Petra Pavla Glavarja in nje
govega krušnega brata gene
rala Jerneja Basaja — in ker 
so se med čebelarji trebanj
skega čebelarskega društva 
ter komendskimi spletli šte
vilne prijateljske vezi in lepo 
sodelovanje, so se srečanja 
udeležili tudi predsednik če
belarske družine s komend-
skega območja Stane Jenko 
z Gore, botra komendskega 
čebelarskega prapora Anica 
Dolčič iz Most pri Komendi 
in boter komendskega čebel
njaka njen mož Ivan Dolčič 
ter podpisani občudovalec P. 
P. Glavarja. 

v prvi vrsti 
Vrstila so 

Srečanje je bilo 
strokovnega pomena 

se poročila o delu in prizadeva
njih posameznih čebelarskih dru
žin, o vzgoji in izobraževanju 
mladih čebelarjev, o bolezni hu
de gnilobe, ki zelo močno redči 
čebelje družine v panjih in zaradi 
nje čebelarje tarejo velike skrbi, 
o razvoju čebelarstva kot kmetij
ske panoge. Najbolj zaslužnim 
domačim čebelarjem so podelili 
priznanja Antona Janše. Sreča
nje se je na koncu, kot običajno, 
ob medici, klobasah, dobri-do
mači kapljici in poskočnih zvokih 
trebanjskih muzikantov, spreme
nilo v prijateljski pogovor, petje 
narodnih pesmi in kovanje novih 
načrtov. 

Med njimi še posebej o nadalj
nji obnovi Glavarjeve kapele 
v neposredni bližini sindikalnega 
doma kazenskopoboljševalnega 
doma Dob, v katerem je bilo sre
čanje čebelarjev. Ti so se zname
nitega Komendčana vsaj spomni
li v besedi in za obnovo njegove
ga posmrtnega bivališča namenili 
svoj dar, večini gostov, ki priha
jajo v ta dom, pa je kapela in P. 
P. Glavar verjetno deveta briga. 
Če človek pozorneje pogleda obe 

stavbi ter še hiško malo stran od 
kapele, vidi čudno, kar grozeče 
neskladje med njimi. Kapela 
brez vrat in oken deluje prav za
strašujoče, posebno v takšnih po
poldnevih, kot je bilo na dan sre
čanja čebelarjev, ko je lilo, tre
skalo in se bliskalo na vso moč. 
Sindikalni dom je obnovljeni in 
dozidani Glavarjev hlev, lepo po
sestvo pa obdelujejo stanovalci 
K P D Dob. Človek se še najbolj 
razveselili ženice, ki se spominja 
nekdanjih časov, mogočnega 
Glavarjevega kozolca in lip ter 
kostanjev iz tistega obdobja. 
Škoda, da tako lep kraj na vzpe
tini sredi dolenjskih gozdov, kot 
je Lanšprež s svojo bogato zgo
dovino, doživlja tako žalostno 
usodo. Od Glavarjeve skrbno 
obnovljene graščine je ostalo le 
nekaj kamenja, ki ga »k sreči« 
prešča grmovje, da ne bode tako 
v oči. 

To so hoteli spremeniti čebe
larji iz trebanjskega društva ob 
podpori slovenskega čebelarske
ga vodstva in komendskih kole
gov ter še zlasti prizadevanjih po
kojnega komendskega župnika in 

častnega dekana Viktorijana 
Demšarja. Ustanovili so poseben 
odbor za obnovo Glavarjeve ka
pele, ki ga vodi Jože Pavšič iz 
Trebnjega. Obnovo in denarna 
sredstva zanjo je prevzel v svoje 
roke Zavod za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Novega me
sta. V letih 1990 in 1991 je bilo 
narejeno najnujnejše, kar je pri 
takšnem objektu treba narediti 
— zamenjano ostrešje na kapeli 
in zvoniku ter prekrito z novo 
kritino; kapela z bobrovcem, 
zvonik s skodlami. Urejena je bi
la tudi okolica. To pohvale vred
no delo so denarno podprli tre
banjska občina, slovenski čebe
larji, domača čebelarska družina 
in še drugi, ; 

Jože Povšič mi je povedal, da 
so dela pri obnovi trenutno utav-
ljena. Zavod za varstvo kulturne 
in naravne dediščine v Novem 
mestu ima sicer odprt žiro račun, 
na katerem se nabira denar za 
obnovo kapele, vprašanje pa je, 
kolikšna vsota ga je. Iz državne

ga vrha za obnovo kulturnih spo
menikov so bili pripravljeni za 
obnovo pkapele sv. Jožefa naka
zati 500.000 SIT, zakaj so ta sred
stva ostala neizrabljena, mu ni 
znano. Jože ni optimist, ko gleda 
v prihodnost, mogoče so večji 
optimisti udeleženci čebelarske
ga srečanja, ki so s prostovoljni
mi prispevki podrli nadaljnja ob
novitvena dela. 

Peter Pavel Glavar je bil med 
srečanjem večkrat v mislih nav
zočih. O njem je govoril predsed
nik čebelarske družine Šentru-
pert-Mirna Peter Kurent, oskrb
nik Kmečkega muzeja na Veseli 
Gori, v katerem je spominska so
ba P. P. Glavarja, na čelni steni 
pa spominska plošča, postavljena 
in odkrita ob 200-letnici Glavar
jeve smrti (1984). Za to sobo 
imata največ zaslug Petrov oče 
Maks in župnik Viktorijan Dem
šar, ki sta lepo sodelovala pri 
odkrivanju in obnovi ter širjenju 
pravega odnosa do dediščine Pe
tra Pavla Glavarja, poleg njiju pa 

čebelarji šentrupertsko-mirenske 
in komendske družine ter tudi 
drugi. 

Gostitelji so toplo pozdravili 
udeležence srečanja iz Komende, 
zahvalil se jim je Stane Jenko in 
jim posredoval pozdrave ko
mendskih čebelarajev. Izročil jim 
je tudi darilo - krožnik s ko-
mendskim grbom, ki bo krasil 
Kmečki muzej na Veseli Gori, 
urejen pred dvajsetimi leti v graš
čini plemenitaške rodbine 
Barbo. 

Udeleženci srečanja, zlasti pa 
Komendčani, ki jim je spomin na 
P. P. Glavarja svet, si želijo, da 
bi ta velik mož 18. stoletja dobil 
dostojnejše posmrtno bivališče 
kot kapelo iz kakšne filmske srh-
ljivke. Če Komendčani ne more
jo dobiti njegovih posmrtnih pre
ostankov - v grobnico, na kateri 
se nabira vse mogoče, je bilo tudi 
vlomljeno - naj P. P. Glavar vsaj 
dostojno in v miru sanja svoj bla
ženi sen, daleč od Komende in 
tudi kulturnega sveta. A l i si ta 
veliki slovenski mož res ne zaslu
ži kaj dostojnejšega? 

JOŽE PAVLIC 

Kiparstvo Mihe Kača 
Kamniški kipar MIHA KAČ, 

ki se tokrat predstavlja na samo
stojni razstavi v kamniški Vero
niki, je poznan tudi kot tehnični 
inovator, modelar in sploh člo
vek, ki mu je tehnična in umetni
ška kreativnost osmišljenje živ
ljenja. Avtor, ki se v zadnjem 
času zopet intenzivno posveča ki-
parjenju, še posebej portretnemu 
kiparstvu, je začel ustvarjati že 
v mladosti. Svoje skulpture je pr
vič javno razstavljal v zgodpjih 
sedemdesetih letih kot edini ki
par v sedaj, lahko rečemo, že 

M H M 

legendarni kamniški skupini 
NOVA. 

Portretna plastika, kot morda 
najbolj zahtevna kiparska dome
na, ima v Kamniku kar bogato 
tradicijo. Če se omejimo le na 
povojno obdobje, moramo vse
kakor omeniti kamniško aka
demsko kiparko Sonjo Rauter 
Zelenko, katere kamniško ob
dobje v petdesetih letih je zazna
movano predvsem s portretno 
plastiko, večji del s kiparskimi 
portreti otrok. Vse povojno ob
dobje, do svoje smrti leta 1986, je 
zastopal kamniško kiparstvo aka
demski kipar prof. Leon Homar, 
ki je dosegel svoj umetniški vrh 
v malih plastikah - ženskih figu
rah in aktih. Intenzivno se je uk
varjal tudi s portretom, saj je 
v številnih kipih v doslednem 
akademskem realizmu ohranil 
podobe številnih generacij Kams 
ničanov in izvedel nekaj javnih 
spomenikov. Omenimo vsaj še 
portretne in figuralne plastike 
akademskega kiparja, sicer pa 
restavratorja Janeza Klemena, 
čigar opus je po številu del sicer 
skromen zaradi umetnikove 
prezgodnje smrti. 

Miha Kač sicer ni akademsko 
šolan kipar, vendar je v svojem 
ustvarjalnem delu dosegel stop

njo, ki' klasični amaterizem vse
kakor presega in se lahko meri 
z marsikatero skulpturo znotraj 
akademskega realizma. Kač je 
tudi nadaljevalec klasičnega re
alističnega portretnega kipar
stva, ki ga solidno obvlada in 
skuša portretiranca tudi psiholo
ško označiti. Po njegovi zaslugi 
bodo zanamcem ostale mnoge 
podobe znanih in manj znanih 
Kamničanov, ovekovečil pa je 
tudi večino svojih kamniških sta
novskih kolegov — slikarjev. 
Med drugim je postumno zmode-
liral portret znanega akvarelista 
Aladina Lanca, ki pa je bil sicer 
po izobrazbi tudi kipar. Za razli
ko od portretov v patiniranem 
mavcu ustvarja Miha Kač malo 
figurativno plastiko predvsem 
v žgani glini. To so ženski akti in 
žanrske figure, tudi realistično 
modelirani. Izredno sta sugestiv
ni dve Kačevi skulpturi v naravni 
velikosti, celostna figuralna por
treta njegove hčerke in sina, ki 
stojita ujeta v svoji večni otroško-
sti pred kiparjevim domom. 

Se enkrat lahko ugotovimo, da 
je Miha Kač dosleden, resen in 
talentiran kipar, dostojen nada
ljevalec kamniške, predvsem re
alistične kiparske tradicije. 

DUŠAN LIPOVEC 

NAKUPOVALNA KARTICA 
ADUT 

Ali ste že zasledili v trgovini kupca z nakupovalno kartico 
ADUT? 
Če je še nimate, nas pokličite ali pošljite priloženi obrazec. 
Vse vam bomo razložili ter vam omogočili uporabo 

NAKUPOVALNE KARTICE 
ADUT 

Razvojni zavod 
Domžale, 
Ljubljanska 76 
Telefon 713-781 in 713-783 



Anketa 

VOLITVE, VOLITVE.. . 
Že nekaj mesecev ljudje 

veliko govorijo o volitvah 
v Sloveniji. Različna ugiba
nja, ali bo do volitev sploh 
prišlo, so dokončno razčišče
na. Republiška skupščina je 
le sprejela volilno zakonoda
jo. V času brezplodnih raz
prav o volitvah je bilo zelo 
veliko vprašanj, zakaj tako, 
sedaj pa sledijo pričakova
nja. Vsi si volitev želijo, saj 
naj bi v naše skupščinsko živ
ljenje vnesle več reda, disci
pline, predvsem pa večjo od
govornost. Interesi strank ni
so bili usklajeni z interesi 
splošnosti, ampak so bili 
v mnogih primerih podrejeni 
trenutni strankarski politiki. 

Kaj pričakujejo od bližnjih vo
litev, ki bodo 6. decembra, se 
vidi iz odgovorov naključno iz
branih anketirancev. 

Miha Zupin: 
»Volitve, ki naj bi bile v de

cembru, so zelo nujne. Sedanji 
parlament ni bil sposoben rešiti 
kopice izredno pomembnih vpra

šanj. Od volitev pričakujem pre
cej sprememb, zlasti bi od novih 
poslancev pričakoval več reda in 
odgovornosti, ne pa tako, kot je 
bilo v sedanjem času. Siti smo 
prerekanja in nagajanja. Ljudje 
so zaradi tega prišli v težji gospo
darski položaj. Nesklepčnost re
publiške in občinske skupščine 
prav gotovo ni dobro spričevalo 
za izvoljene poslance. S tekim 
delom so dokazali, da jim ni mar 
za splošni interes, ampak le za 
strankarske ambicije. 

Spremembe v občinskem izvrš
nem svetu so potrebne, ker je 
situacija podobna kot na republi
ški. Spremembe v izvršnem svetu 
občine bodo dale boljše rezultate 
le na daljši rok. V kratkem času 
ni mogoče doseči pomembnejših 
premikov. Upam, da bodo novi 
poslanci bolj odgovorni in uspo
sobljeni za odgovorno delo. 

Franc Korošec: 
»Okrog volitev je preveč cirku

sa, kar velja tudi za dosedanje 
delo slovenske skupščine. Voli
tve so potrebne. Pri vsem tem me 
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JENAS CLUB PALMAS 
Steletova 25, Kamnik 
(nasproti S K G ) 

V mesecu novembru vam nudimo posebne ugodnosti: 

pestra izbira kavbojk po konkurenčnih cenah, otroške 
kavbojke po 800 SIT, termo kavbojke, ženski dolgi 
puloverji po 1.990 SIT, hlače-trenirke po 950 SIT, 
bunde, parka jakne . . . 

Pri nakupu nad 3.000 SIT vam poklonimo srečko 
Gimnastične zveze Slovenije. 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8.30 do 12.30 

ZVEZA KULTURNIH 
ORGANIZACIJ KAMNIK 

VABIMO VAS. . . 
PETEK, 6. novembra, ob 19. uri 
SENŠRM, Novi trg, Kamnik 

JUBILEJNI KONCERT OB 110-letnici MoPZ 
PSPD LIRA Kamnik 
Zborovodja prof. Samo Vremšak 

TOREK, 10. novembra, ob 17. url 
Mat ična knj ižnica, Kamnik 

IGRAJMO SE, SPOZNAVAJMO SVET... 
Tokrat: OBLAKI, DEŽ in še kaj. 
So za otroke mokri jesenski meseci manj 
zanimivi kot sončno poletje? - Kje pa! 
Pridite v našo družbo, slišali boste naše 
zgodbe in nam zaupali kakšno svojo... 

SREDA, 11. novembra, ob 18. uri 
Razstavišče Veron ika , Kamnik 

V sodelovanju z Zavodom za urbanistično 
načrtovanje Kamnik in FAGG Ljubljana 
vabimo na odprtje in ogled razstave 
PRENOVA IN OŽIVITEV (revitalizacija) 
STAREGA MESTNEGA JEDRA KAMNIKA 
Ob odprtju bo razstavo strokovno 
predstavil prof. Peter Gabrijelčič, FAGG 

PETEK, 13. novembra, ob 19. uri 
SENŠRM, Novi trg, Kamnik 

PONOVITEV JUBILEJNEGA KOCERTA 
MoPZ LIRA 
ob 110-letnici ustanovitve in delovanja 
PETEK, 20. novembra, ob 17. uri 
Razstavišče Veron ika , Kamnik 

Odprtje razstave 
LIKOVNI SVET UČENCEV OŠ MARIJE 
VERE DUPLICA 
Razstava bo odprta do 27. novembra 

VABLJENI! 

zadev. Funkcioniranje občinske
ga izvršnega sveta bo v marsičem 
škodovalo, če ne bo v kratkem 
izvoljen njegov predsednik. Tega 
vprašanja ni mogoče odlagati, si
cer bo še več težav.« 

Marija Kuserbaj: 
»Volitve naj bodo čimprej. 

Vseeno mi je, kako bodo poteka
le, morajo pa biti poštene in pri
spevati k umirjanju razmer. Po
membno je, da bi ljudje dobili 
delo in kruh, da bi bil mir pri nas, 
da ne bi bilo lačnih, kar se danes 
dogaja na mogih krajih, pred
vsem v republikah prejšnje drža
ve, kjer so vojna, morija in lako
ta. Volitve naj bodi tudi zato, da 

Slovenski 
zdravniki 
obiskali 
Kamnik 

Zdravniško društvo Slove
nije — sekcija upokojenih 
zdravnikov, je pod vodstvom 
predsednice dr. Betke Vran-
čičeve27. oktobra organizira
lo izlet v Kamnik in njegovo 
okolico. Izletnike, kar 62 jih 
je bilo, je vodil dr. Niko Sad-
nikar. Ogledali so si Sadni 
karjevo zbirko, frančiškansko 
knjižnico, kjer jim je prof. Ja
ro Dolar pokazal vse najbolj 
zanimive knjige, med njimi 
Pentatevh Jurija Dalmatina, 
prevod njegove Biblije in in
kunabule (prve tiskane knji
ge). Ogledali so si tudi franči
škansko cerkev in občudovali 
freske akademskega slikarja 
Stanega Cudermana. Nato so 
se odpeljali do Stranj, kjer so 
obiskali Plečnikovo cerkev. 
Po kosilu Pri planinskem orlu 
so nadaljevali z ogledi in se 
ustavili v Mekinjah. Ogledali 
so si nekdanjo vojaško infek
cijsko bolnico, kije vmekinj-
skem samostanu in v barakah 
nasproti telovadnega doma 
obstajala leta 1915 do 1918. 
Na vojaškem pokopališču, 
kjer je pokopanih 109 voja
kov iz I. svetovne vojne, je 
govoril dr. Niko Sadnikar. 
V svojem govoru je podrobno 
orisal zgodovino te bolnice in 
povedal, da so vsi njeni doku
menti shranjeni v vojnem ar
hivu na Dunaju. 

S tem obiskom se je udele
žencem ponudila izredna pri
ložnost spoznati mnoge kul-
turno-zgodovinske in sakral
ne spomenike Kamnika in 
okolice. 

VERA MEJAČ 

da ne bodo nastopili poleg že 
obstoječih še večji, novi in tudi 
teže rešljivi problemi. 

Rasem Dafrovič: 
»Tu v Sloveniji živim že 9 let. 

Sem doma iz Bosne in Hercego
vine ter sem zadovoljna in sreč-

moti tako veliko število strank, 
ki vlečejo vsaka na svojo stran. 
Vsi bi se morali potruditi, da bi 
maloštevilni slovenski narod po
vezovali, v resnici pa ga razdvaja
mo. Bil sem večji optimist, sedaj 
pa nisem več prepričan v hitre in 
pomembne odločitve. Po mojem 
mnenju bi morali voliti za poslan
ce pametne in strokovno izobra
žene ljudi. Ti bi morali znati do
bro opravljati svoje pomembne 
dolžnosti in biti zanje v popolno
sti tudi odgovorni. 

V predvolilnem obdobju bo 
porabljenih veliko finančnih 
sredstev. Pametneje bi bilo, če bi 
ta velika sredstva vlagali v gospo
darstvo in s tem zaposlovali nove 
ljudi. 

V občini Kamnik bi morali od
ločneje razreševati vprašanja te
lefonije, obnove cest in drugih 

gli bistvene spremembe, sodeč 
po dosedanjih prerivanjih v repu
bliški skupščini. 

Ljudje so veseli, da bodo voli
tve že letos, in se jih bodo tudi 
udeležili, precej njih pa tudi ne. 
Če bodo v skupščino prišli pošte
ni poslanci, se lahko nadejamo 
pozitivnih premikov. 

Razmere v izvršnem svetu ob
čine zahtevajo takojšnjo sanacijo 
kadrovskih razmer. Vsako zavla
čevanje bo otežilo aktivnosti pri 
odpravljanju težav, ampak jih bo 
le še povečalo. 

Marjan Dolinšek: 
»Volitve so nujno potrebne. 

Že včeraj je bilo pozno. Sedanja 
skupščina premalo pozna proble
me dela, se preveč ukvarja sama 
s seboj, je preveč strankarsko 

bodo novoizvoljeni poslanci lah
ko pokazali svoje sposobnosti in 
pripravljenost, da se spoprimejo 
z vsemi gospodarskimi in politič
nimi problemi. Volila bom ljudi, 
ki jim zaupam, zlasti pa zaupam 
Milanu Kučanu.« 

Vili Vamplin: 
»Na bližnjih volitvah naj bi iz

brali pravšnje ljudi, ki bodo spo
sobni in pripravljeni v Sloveniji 

na. Živim v miru in nisem vpre-
žena v vojne razmere. Sem slo
venska državljanka, zaposlena 
v Kamniku. S Slovenci čutim 
enako. To mi je druga, enako
vredna domovina. 

Redno spremljam dogajanja 
v Sloveniji. Volitve, ki bodo čez 
dober mesec, so vsekakor po
trebne, saj bodo v mnogočem 
prispevale k umirjanju razmer. 
Volitev se bom udeležila in s tem 
izpolnila svojo državljansko dolž
nost. 

Rada bi povedala, da sem zelo 
zadovoljna, ker je Slovenija po
stala samostojna država. Želela 
bi, da bi tako bilo tudi v B i H , 
zlasti pa, da bi takoj prenehalo 
uničevanje in da bi se vojna čim
prej končala.« 

Štefan Flerin: 
»Volitve bi morale veliko pri

spevati k umirjanju dokaj razbur
kanih razmer. Želim, da bi bile 

reševati vrsto težkih problemov. 
Dosedanja skupščina dela ni do
bro opravila, zato so volitve nuj
ne. Nekateri ne morejo dohiteva
ti sedanjega časa in se ozirajo 
nazaj. Mnogi si želijo obdržati 
sedanje pozicije. 

Brezvladje v občinskem izvrš
nem svetu naj bi takoj reševali, 

kmalu. V zadnjih letih je bilo 
premalo narejenega za ljudi, zla
sti za »malega človeka«, ki je 
ostal že skoraj golih rok. Nisem 
v celoti prepričan, da bomo dose-

razcepljena. Obnašanje v skupš
čini je neodgovorno in v precejš
nji meri neresno. 

Ljudje si želijo spremembe, za
to si volitev želijo. V novo skupš
čino naj bi volili pametne in pre
udarne ljudi, ki bodo znali pravil
no presojati in odločati. Sedanja 
skupščina je dosegla nekaj na
predka, v zadnjem času pa bore 
malo, zato je nujna osvežitev, ki 
naj bi jo prinesle nove volitve.« 

Zaključek: 
Volitve so po mnenju vseh an

ketirancev potebne, so že kar 
prepozne. Anketiranci niso pre
pričani v korenite spremembe, 
čeprav si jih na vso moč želijo. 
Skoraj vsi postavljajo na prvo 
mesto sposobnost in odgovornost 
novih poslancev državnega zbo
ra, državnega sveta in predsedni
ka republike. Le tak sestav po
slancev bo imel podporo držav
ljanov Slovenije. Ozke strankar
ske interese bi morali zamenjati 
s splošnimi in se temu načelu tudi 
podrejati. To sicer ne bo lahko. 
Le nadaljevanje dosedanjega de
la ne bo dalo želenih rezultatov 
in ne bo okrepilo zaupanja 
v skupščinsko življenje, zato bo
do novi poslanci morali bolj pri
sluhniti zahtevam svojih vo-
lilcev..« 

STANE SIMŠIČ 

Otroci sveta 
za otroke BiH 

Kdo ostane neprizadet ob 
gledanju poročil, ki prikazu
jejo vojne grozote? Kdo si ne 
želi, da bi se begunci mogli 
vrniti na svoje domove? Vsa 
vprašanja, na katera ni odgo
vorov, begajo in vznemirjajo 
tudi nas osnovnošolce v ZU-
IM Kamnik, zato smo se od
ločili, da bomo svoj protest 
proti vojni in zlasti podporo 
vsem trpečim otrokom 
v BiH, izrazili z risanjem in 
pisanjem. 

V petek, 9. oktobra, smo 
se razdelili na skupine, ki so 
pod vodstvom učiteljev mar
ljivo risale in pisale. Nastale 
so lepe risbice, ki krasijo šol
sko avlo, in zanimivi sestavki 
oziroma grafiti: 

Pustite otrokom sanjati 
o pravljicah in ne o vojni. Naj 

ostanejo v maminem naročju 
in pri skrbnem očetu, naj ne 
bodo sirote zaradi bomb, ki 
bi ubile njihove najdražje. 

Otožni obrazi, stekleni po
gledi, zamrli nasmehi - otro
ci iz BiH, naveličani krvi, si 
želijo miru. 

Ljubši nam je zvok violine 
kot streljanje pušk in topov. 

MAJA ŽN1DER IN 
METKA KOGOVŠEK 

Vojna je nekaj grozljivega, 
je žalost in bolečina. 

Nedaleč stran od mojega 
doma divja umazana vojna, 
za katero ne vidim pravega 
razloga. 

Možje so na bojiščih, a že
ne in otroci v zakloniščih. 
Zakaj je med ljudmi sovra
štvo? 
Zakaj med njimi je prepir? 

Saj jeza, sovraštvo in prepir 
prinašata človeku le nemir. 

ERNA BEZJAK IN 
TINA JVRŠE 

Pred nekaj leti si ni nihče 
predstavljal, da bo vojna 
v nekdanji Jugoslaviji. Vsi 
ljudje so mislili, da po drugi 
svetovni vojni ne bo več so
vraštva. Vendar če se danes 
ozremo po svetu, smo pretre
seni ob dogajanju v BiH, kjer 
trpijo zlasti otroci. Vsak ima 
svojo žalostno zgodbo. 

Želim si, da bi se ta strašna 
morija končala. 

JAKA PERŠ 
Vojna je najbolj noro početje 
in človek je edina napaka na-
r a v e - TOMAŽ MUHIČ 

UČENCI OŠ VZUIM 
KAMNIK 



Nekaj za vas, otroci! 

Šah kot miselna igra se povezuje tudi z drugimi vsebinami. Transferne učinke šahovskega izobraževa
nja se da ekonomično izrabiti z vključevanjem šahovskih vsebin v matematične in računalniške učne 
načrte. Igranje šaha in šahovsko spopolnjevanje oblikuje osebnost v vseh njenih razsežnostih: spodbuja 
intelektualni razvoj, razvija ustvarjalno mišljenje, vzgaja in oblikuje značaj. . . šahovska igra je 
namenjena nadarjenim in manj nadarjenim, starejšim in mlajšim. Šahovska igra je izvrstno družabno 
razvedrilo in duhovna rekreacija za vse tiste ljudi, ki radi razmišljajo tudi tedaj, ko se zabavajo. To je 
igra, ki omogoča radosti ustvarjanja in užitke zmage, ne da bi s tem nasprotnika prizadeli, ali ga 
ponižali. Še eno pedagoško dragocenost prinaša šahovska igra, ki je pri večini šolskih predmetov težje 
dosegljiva: gre za ravnotežno aktivnost obeh možganskih polovic. 

Šah — šola za življenje 
V soboto, 17. oktobra, dopoldne je 

močno deževalo. Vreme pa je nepri
jetno zagodlo le jahalkama Poloni in 
Hani iz konjeniškega kluba v Komen
di, ki sta s svojima konjema želeli 
pozdraviti šahovske goste. Konj-ša-
hovska figura je bil tudi sicer rdeča nit 
likovne opreme in scene na tej prire
ditvi, ki jo je pripravila učiteljica li
kovne vzgoje Miloj ka Volkar. 

V telovadnici so se zbrali mladi mi
sleci, šahisti, šahovski gostje iz Ko
mende, Most in okolice, ki so se jim 
organizatorji prireditve s skromnim 
priznanjem oddolžili za vloženo delo 
v preteklosti: Ivo Bajec-šahovski in 
športni poročevalec iz RTV Slovenija, 
bivši državni prvak Iztok Jelen, novi
narji lokalne TV postaje CATV Im
pulz, ki so pripravili oddajo Mladi za 
mlade, generalni sponzor prireditve 
Srečo Krmavnar iz Komende, ki je 
finančno omogočil celotno prireditev, 
dalavci OŠ Komcnda-Moste, ki so po
žrtvovalno pomagali pri pripravi vse
binskih in tehničnih del. S cvetjem je 
šolo okrasila cvetličarna Mateja v Ko
mendi, namizne prte in kozarce je 
dala gostilna PRI OLGI v Mostah, 
mize in klopi pa so posodili komend
ski gasilci. 

Zanimiv in prijeten proeram so pri

pravili učenci glasbene šole s kitar
skim nastopom pod vodstvom učitelja 
kitare Iva Droljca ter učenci pevskega 
zbora OŠ Komenda-Moste pod vod
stvom Alenke Drčarjeve. Navzoče go
ste sta pozdravila, jim povedala nekaj 
besed o kraju, šoli in vsebini priredi
tve ravnateljica Marija Mojca Maleš 
in vodja projekta Rafko Lah. Po 
uvodni slovesnosti so se učenci in 
gostje razpršili po šolskih prostorih. 
V učilnici 1. razreda sta učiteljici Mar
jana Grošelj in Danica Kuhar pripra
vili različne miselne igre in naloga-za 
vse starostne stopnje. Vsi, tudi odrasli 
obiskovalci so se lahko preskusili 
v svojem logičnem razumevanju in 
znanju. 

V 2. razredu je Petra Ipavec, bivša 
učenka OŠ Komenda-Moste in člani
ca šahovskega krožka na tej šoli, sicer 
mladinska državna vice prvakinja in 
mojstrska kandidatka, odigrala simu-
lantko proti dvajsetim mladim šahi
stom. Simultanka je trajala dobri dve 
uri, mladi misleci so uporabili vse svo
je šahovsko znanje. Rezultat: 0:20 (za 
Petro!) 

V učilnici tretjega razreda pa se je 
odvijala prava šahovska bitka petih 
ekip. Tekmovalna ekipa je štela 6 ša-

histov (3 mlajši, 3 starejši). Igre na 64 
čmo-belih poljih so se odvijale požr
tvovalno, negotovo do zadnjega kola. 
Tekmovanje je bilo zanimivo in nape
to. Šahisti so s samodisciplino, vztraj
nostjo, . . . ponovno dokazali, da so se 
naučili prenekaterih vrednot, ki jih 
prinaša šahovska igra. Končni vrstni 
red: 1. OŠ Mengeš, 2. OŠ Vodice, 3. 
OŠ Frana Albrehta, 4. OŠ Komenda-
Moste I., 5. OŠ Komenda-Moste II. 
Prvouvrščeni ekipi je generalni spoz-
nor Srečo Krmavnar podelil lepe ma
jice z zaščitnim znakom njegovega po
djetja. Tekmovanje je vzorno pripra
vil in vodil Franci Poglajen. 

V 4. razredu pa je učiteljica Mira 
Rekova za učence pripravila pravo ša
hovsko računalnico. Učenci so se zav
zeto in brez predaha trudili, da bi 
premagali pet elektronskih strojev. 
Za nekatere učenec je bilo to prvo 
srečanje z računalnikom. 

V šolski avli je bila na ogled razsta
va dosedanjih šahovskih dosežkov (di
plom, pokalov), Petra Ipavec je prav 
tako razstavila svoje tekmovalne do
sežke, tudi učenci OŠ Komenda-Mo
ste so s svojimi risbami na temo ŠA
HOVSKA IGRA OBOGATILI raz
stavni prostor. RAFKO LAH 

Na č r n o - b e l i h poljih 
7. MLADINSKI SVETOVNI 

FESTIVAL: Na 7. mladinskem 
svetovnem festivalu, ki je potekal 
od 29. junija do 12. julija v Duis-
burgu v Nemčiji, je v starostni sku
pini do 18 let uspešno nastopila Pe
tra Ipavec. To je bil prvi nastop 
Petre Ipavec v tujini. V močni kon
kurenci 44 igralk (18 igralk z raj t ing 
točkami) je Petri Ipavec iz 11 kol 
osvojila 5 točk (v treh partijah je 
zmagala, v štirih remizirala) in na 
koncu tekmovanja delila 24. mesto. 
2. DRŽAVNO PRVENSTVO 
SLOVENUE ZA MLADINCE IN 
MLADINKE: 

Tekmovanje je potekalo v Ra
dovljici od 17. do 27. julija. V kon
kurenci 55 mladincev, ki so odigrali 
11 kol, sta uspešno nastopila Bojan 
Hribar (osvojil je 5 1/2 točke in 
zasedel 32. mesto) ter Robi Ber-
gant (osvojil 5 1/2 točke in zasedel 
36. mesto). 

V konkurenci 16 mladink, ki so 
odigrale 9 kol, je Petra Ipavec 
osvojila 6 točk in zasedla odlično 
drugo mesto ter si s tem pridobila 
pravico do nastopa na mladinskem 
prvenstvu Evrope za leto 1993. 
Uspeh obeh mladincev in mladinke 

je še večji, če upoštevamo, da so se 
na tekmovanje vsak dan vozili. 

EVROPSKI MLADINSKI FE
STIVAL: Mladinsko prvenstvo 
Evrope je potekalo od 1. do 12. 
avgusta v Rimovski Soboti na Slo
vaškem. V starostni skupini do 16 
let je uspešno zastopala Slovenijo 
mladinka Petra Ipavec. V konku
renci 33 igralk (8 igralk z rajting 
točkami) je Petra Ipavec osvojila 
4 1/2 točke in delila 15. mesto. 

DRŽAVNO PRVENSTVO 
SLOVENUE V ŠAHU ZA ČLA
NICE: 

Tekmovanje je bilo odigrano na 
Bledu od 22. do 30. avgusta. 
V močni konkurenci 25 igralk (na
stopile so vse boljše šahistke iz Slo
venije; bilo je 9 igralk z rajting toč
kami, osem igralk z višjo kategorijo 
ter šest z enako kategorijo, kot jo 
ima Ipavčeva) je Petra Ipavec osvo
jila 5 točk (v treh partijah je zmaga
la ter v štirih remizirala) in osvojila 
9. mesto. 

HTROPOTEZNI TURNIR 
V POČASTITEV PRAZNIKA 
OBČINE KAMNIK: Občinska ša
hovska zveza Kamnik in Šahovski 
klub Komenda sta izvedla hitropo-

tezni turnir v počastitev praznika 
občine Kamnik. Tekmovanje je bi
lo odigrano v Komendi 26. julija. 
Nastopilo je 14 igralcev, ki so odi
grali 13 kol. Končni vrstni red: 1. 
Marjan Karnar, 12 točk, 2. Ciril 
Križelj, 9 1/2 točk, 3. Marjan Kern, 
9 točk, 4 Jamnik, 8 točk, 5. do 6. 
Franc Kregar in Srečo Sitar, 7 1/2 
točk. 

TEDEN ŠPORTA KAMNIK 
— 92: V okviru prireditev Tedna 
športa je občinska šahovska zveza 
v sodelovanju z Šahovskim dru
štvom Kamnik in Šahovskim klu
bom Komenda izvedla šahovski 
turnir s pospešenim tempom igra
nja. Tekmovanje je bilo odigrano 
v Kamniku 7. septembra in v ko-
mendi 11. septembra. Udeležilo se 
ga je 29 igralcev, od pionirjev do 
veteranov, ki so odigrali 9 kol po 
švicarskem sistemu. Na tekmova
nju je zmagala mladinka Petra Ipa
vec, kar je bilo lepo presenečenje. 

Končni vrstni red je bil naslednji: 
1. Petra Ipavec, 7 1/2 točk (buholc 
50), 2. Srečo Sitar, 7 1/2 točk (bu
holc 47 1/2), 3. Franc Kregar, 
7 točk, 4. Bogdan Osolin 5 1/2 točk 
(buholc 53), 5. Igor Kragelj, 6 1/2 
točk (buholc 50 1/2). 

F. POGLAJEN 

Dobra sezona jadralnih padalcev 
Z jesenjo se zaključuje tu

di »glavna« sezona za jadral
ne padalce, saj so termična 
dviganja zelo redka, in se ja
dralni padalci s hribov v glav
nem le spuščajo. Letošnje 
poletje je bilo jadralnim pa
dalcem izredno naklonjeno, 
saj je bilo obilo lepega vre
mena, tako da je bilo precej 
možnosti za dobre prelete. 

Dobre vremenske razmere so 
izrabili v avgustu piloti Jurkovič, 
Ban in Kačičnik, ki so opravili 
prvi prelet s Kanina preko Julij
cev v Kranjsko Goro in nazaj 
v Trento. Mimo tega, da so opra
vili dober prelet, so ti piloti PO
L E T A leteli tudi za jadralne pa
dalce na rekordnih višinah, saj so 
se dvignili do višine 3400 m. Dru
gi uspeh teh mladih pilotov je bil 

52 km dolg prelet nad Tolminom 
- prav tako v avgustu. Dolg pre
let pa je v tem mesecu uspel tudi 
Slaparju in Drolcu, ki sta v rela
tivno neugodnem vremenu pole
tela s Kamniškega vrha in Velike 
Planine do Jesenic. 

Konec septembra so se konča
la republiška tekmovanja v ligi 
jadralnih padalcev in v tekmova
nju za X C pokal v preletih. Po 
osmih tekmovanjih v ligi je Maks 
Humar zasedel šesto mesto, Du
šan Orehek je bil deveti, Peter 
Slapar pa je zasedel 17. mesto. 
V tem tekmovanju je sodelovalo 
53 najboljših slovenskih pilotov 
jadralnih padal. 

V točkovanju za X C pokal, 
kjer štejejo trije najboljši preleti 
v sezoni, se je na deveto mesto 
uvrstil Dušan Ocvirk, enajsti je 

bil Peter Slapar, dvanajsati pa 
Borut Jurkovič. 

V letošnjem poletju so jadralni 
padalci P O L E T A iz Kamnika 
poleg dobrih tekmovalnih dosež
kov zabeležili tudi nekaj izredno 
lepih poletov v kamniškem kon
cu. Med te vsekakor sodi letenje 
v osrčju Grintavcev, saj so piloti 
nekajkrat leteli prav v neposred
ni bližini najvišjih vrhovi Bonu 
pa je uspel tudi prelet, s katerim 
je obkrožil vse Kamniške plani
ne. Ti poleti so se pričeli na Veli
ki planini ali na Kamniškem vr
hu. Letošnje poletje se je kar ne
kaj zelo uspešnih preletov začelo 
prav na Veliki planini, ki je tako 
postala priljubjena točka tudi za 
jadralne padalce, ne samo za 
zmajarje. 

DUŠAN OREHEK 

Kolumbov kviz 
v M a t i č n i 
k n j i ž n i c i 

V kamniški občini je organizirala in izvedla 
Kolumbov kviz Matična knjižnica. Vsak tekmo
valec je moral odgovoriti na devet vprašanj s sli
kami in nato prenesti prave črke v ustrezna 
polja dveh končnih rešitev. 

Tudi jaz sem se odločil ter rešil zahtevana 
vprašanja. Nalepil sem jih na dopisnico in vložil 
v skrinjico, ki je bila postavljena v ta namen 
v prostorih Matične knjižnice. Težko sem čakal 
dan žrebanja. S prijatelji smo odšli v knjižnico, 
kjer smo si ogledali zanimiv program. Med nas 
je prišel gospod Andrej Strmecki, svetovni po
potnik. Z diapozitivi in ob zvokih indijanskih 
pesmi smo nehote potovali po nekdanjih poteh 
Kolumba in končno dočakali žrebanje pravilnih 
odgovorov. Izžrebali so deset reševalcev, ki so 
pravilno rešili vsa vprašanja. Med njimi sem bil 
tudi jaz. Dobil sem prvo nagrado. Prejel sem 
poslovni kovček, lepo knjižno nagrado in ob
ljubljen izlet, ki pa je bil tisti trenutek še skriv
nost. Zelo sem bil srečen, hkrati pa že težko 
čakal na skrivnostni izlet. 

Po tednu dni sem dobil obvestilo, naj se ogla
sim v Matični knjižnici. Hitro sem se odpravil 
h gospe Uršičevi, ki mi je povedala, da bom 
odšel »raziskovat« Ljubljano. Z gospo Uršičevo 
sva se odpeljala v Ljubljano, kjer so nas že 
čakali izžrebanci iz drugih krajev Slovenije. 
Razdelili smo se v skupine. V moji skupini je 
bilo osem izžrebancev. Med nami je bila tudi 
izžrebanka iz Trsta, ki je zelo lepo govorila 
slovensko. Odpravili smo se »raziskovat« Ljub
ljano. Naloga naše skupine je bila, najti uredni
štvo Enciklopedije Slovenije. Po dolgem iskanju 
nam je to uspelo. Urednik nas je z veseljem, 
sprejel, in nam povedal marsikaj zanimivega. 
Ura se je bližala poldnevu, postali smo lačni. 
Pogostili so nas. Po kosilu smo odšli iskat »skriti 
zaklad«. Našli smo ga. Ta »skriti zaklad« so bile 
tri knjige, ki so postale moja last. 

Ura je hitro tekla in prišel je čas slovesa. 
Z gospo knjižničarko sva se odpeljala nazaj 
v Kamnik, oba polna lepih vtisov. Bil je res lepo 
in zanimivo preživet dan. Želim si več na podo
ben način organiziranih kvizov in raznih »razi
skovanj«, ob katerih pridobiš veliko splošnega 
znanja. 

BOŠTJAN BREZNIK, 7. a razred 
OSNOVNA ŠOLA F R A N A A L B R E H T A 

K A M N I K 

Jesenski 
sprehod 

Jesen je najlepši čas za sprehode. Ptički še 
žvrgolijo in tudi druge živali je še opaziti. Nara
va se odene v jesenske barve. Povsod prevladu
jeta mir in spokojnost, le v mestih je še pravi 
vrvež. Meščani se zatečemo v naravo. Jesenske 
barve in odpadajoče listje nam medtem ko poči
vamo na kamnu ob gozdni poti, dajejo občutek, 
da se na človeka vsipajo sami rubini ter cekini. 
A narava je vredna še veliko več. Le kaj bi bilo, 
ko bi namesto mirnih in plahih živali rili po 
gozdu moderni stroji ter ga spreminjali v novo 
moderno mesto? In kaj, ko bi namesto dreves tu 
stale velike stolpnice in bi se navzdol, namesto 
zlatorumenega listja, vsipale smeti? Najbrž nam 
to ne bi bilo všeč. Kam bi potem odšli iskat mir? 
Le tu, v naravi najde vsak malo svobode. Opa
zovanje živali, ki počasi tonejo v zimsko spanje, 

opazovanje dreves, ki izgubljajo obleko, mar to 
ni nekaj najlepšega? In ko opaziš v travi še 
zadnji podlesek, ko vidiš na drevesu še zadnjega 
polha, takrat veš, da se bo jesen vsak trenutek 
prevesila v zimo. Tako kot živali jeseni zame
njujejo kožuhe, tudi mi ljudje pripravljamo zim
ske puhovke. In podobno kot živali tudi mi 
potonemo v zimski počitek. 

JANA NOVAK, 7. b. 
OŠ. F. Albrehta 

NOVINARSKI KROŽEK 

Pohod na Veliko 
planino 

V četrtek nam je gospa učiteljica povedala, da 
bomo imeli športni dan. Vsi smo bili navdušeni. 

V petek so nas avtobusi odpeljali do Črnivca. Od 
tam pa smo pot nadaljevali peš. Začeli smo se 
vzpenjati. Sprva smo se poti dobro lotili, potem pa 
je šlo malo težje. Čez nekaj časa nam je začel pot 
drseti z lic in mislili smo, da poti ne bomo zmogli. 
Tedaj se je mimo pripeljal traktor. Voznik nas je 
povprašal, če bi se peljali in vsi smo se z veseljem 
povzpeh in posedli. Traktorju je šel hrib veliko 
lažje »od rok«, seveda, saj ima motor. Po nekaj 
metrih je gospod Prosen prepovedal vožnjo in zo
pet smo vsi peš nadaljevali pot. 

Čez nekaj minut smo prispeli na trato, na kateri 
smo pojedU malico, popili sok in se ležerno odpra
vili naprej. Po uri hoda smo pristali do Domžalske
ga doma. Razgled po dolini je bil zelo lep. Sonce je 
začelo še motnje pripekati, saj se je ura bližala 
dvajseti. 

Čez nekaj časa smo se boljši hodci odpravili 
naprej, slabši pa so se spuščali proti dolini.'Še kakih 
petnajst minut smo hodili po Vehki planini, nato pa 
smo prestopili na planino Konjštice. Zdelo se mi 
je, da je ta planina lepša kot planota Velike plani
ne. Spuščali smo se po hribu in prispeli do Kralje
vega hriba. Tam smo si odpočili ob dobri glasbi 
ansambla Poljanšek in odpešaiili do gondole, kjer 
nas je čakal avtobus, ki je hitro odpeljal utrujene 
planince domov. 

Upajmo, da bo tudi drugo leto teden športa in da 
se bomo tudi takrat udeležili pohoda v planine. 

GORAN LELEK, 7. b, 
O. Š. F R A N J A A L B R E H T A 

K A M N I K 

Sprehod 
v samotni mlin 

Nekega jutra mije ati rekel, da greva v gozd po 
gobe. Takoj sem se strinjal. 

V gozd sva se odpeljala z motorjem. Pustila sva 
ga na majhni jasi, nato pa odšla peš po poti. Prišla 
sva do majhnega potočka, kije veselo žuborel. Ob 
pototku me je motil kup smeti (staro železo, raztr
gane cunje, plastika...). Nekaj lasa sva blodila po 
gozdu, dokler msva prišla nazaj na cesto. V daljavi 
se je že videla stara hiša. Hitro sva odhitela do nje. 
Poleg hiše se je vil potoiek. Ati mije povedal, da je 
bil tam nekoč mlin. Ker je bil na samem, so ta kraj 
poimenovali Samotni mlin, po domaie »SAMOTN 
MALN«. Malo sem se ozrl okrog sebe in opazil 
majhno jamo v hribu. Šel sem vanjo in opazil 
netopirja na steni. »Do kosila morava biti doma,« 
mije rekel ati. Vračala sva se po isti cesti. Ob cesti 
je bilo veliko travnikov. Srečala sva tudi lastnika 
nekega travnika. Povedal nam je, da mu ljudje 
delajo veliko škodo. Z avtomobili se vozijo po 
travniku, v gozdu mu z noži in s sekirami uničujejo 
drevje, kurijo ogenj itd. Rekel je tudi, da ljudje 
zelo radi zahajajo tja gor na sprehode, taborijo in 
prirejajo piknike. Nato sva odšla domov. 

Čeprav nisva našla nobene gobe, je bil sprehod 
do Samotnega mlina prijeten. 

MITJA MIHELIČ, 6. c, 
OSNOVNA ŠOLA 

FRANA A L B R E H T A 
KAMNIK 

Zbor planinskih vodnikov na 
Veliki planini 

V Domžalskem domu na Veliki planini je bil v soboto in nedeljo, 3. in 4. oktobra, prvi državni 
zbor planinskih vodnikov Planinske zveze Slovenije. Planinski vodniki so že dlje časa vsako leto 
redno zborovali, toda letos je bilo to prvič v neodvisni, samostojni in mednarodno priznani 
Sloveniji. Program zbora je bil pester in v večji meri jim ga je uspelo uresničiti, čeprav je bilo 
slabo vreme. 

V soboto popoldne so imeli predavanje iz orientacije, takoj zatem pa tudi praktični preizkus 
orientacijskega znanja. Iz domžalskega doma so šli na orientacijski pohod, v katerem so morali 
najti 5 kontrolnih točk. Da naloga ni bila ravno lahka, bo povedal vsak poznavalec velikoplanin-
ske planote, ki je tam hodil v megli. In te je bilo med pohodom več kot dovolj, skupaj z dežjem. 
Da se je na Veliki planini kaj lahko izgubiti, je bilo dokazano tudi tokrat. Od vodniških ekip se 
sicer ni izgubila nobena, zato so pa našle druge ljudi, ki so se izgubili (skupina otrok, skupina 
gluhonemih). Tem so pokazali pravo pol, sami pa so se vrnili v Domžalski dom. Večer je minil 
v obravnavi organizacijskih tem. 

V nedeljo je bilo na sporedu izdelava umetnih fiksirnih točk v kopni skali, vendar jc bila 
obdelana zaradi slabega vremena (dežju in megli se je pridružil še močan veter) samo teoretično. 
Tudi o nesrečah v gorah je tekla beseda in njihovem preprečevanju. To slednje so naredili tudi 
praktično, saj je Velika planina spet pokazala zobe. Vodnik, ki je zjutraj prišel v Dom, je med 
potjo našel dva planinca, od katerih je bil eden že precej na koncu svojih moči, ki sta se izgubila 
v megli. 

Zbor je bil končan v zgodnjih popoldanskih urah in je v glavnem dosegel svoj namen: utrditev 
in izpopolnitev vodniških znanj. 



Delavni kamniški 
radioamaterji 

Letošnji 24. oktober je bil 
pomemben dan za slovenske 
radioamaterje. Od tega dne 
naprej se v radioamaterskih 
znakih uporablja nova ozna
ka, ki pomeni republiko Slo
venijo kot samostojno drža
vo. Tako je nov prefiks oziro
ma znak, ki označuje Slove
nijo, S 5 namesto prejšnjih 
YU3, YT3, YZ3 in 4N3. Ta
ko Radioamaterski klub 
Kamnik nima več oznake 
YU3 DMN, ampak S5 
9 DMN. 

To je bil dan, ki si je zaslužil 
tudi primerno proslavitev. Kam
niški radioamaterji so ta po

membni dan praznovali na dva 
načina. Najprej so imeli v sobo
to, 24. oktobra, svoj »sked«, na
mesto na radijskih valovih, kar 
v Tunjicah. Ta zbor je služil iz
menjavi konkretnih tehničnih iz
kušenj, informacij in podobnega, 
ki si jih niso mogli izmenjati po 
etru, pa tudi utrjevanju poznan
stev, saj je včasih prav zanimivo 
videti lastnika glasu, ki je znan 
samo preko radijskih valov. 

Naslednjega dne, to je 25. ok
tobra, pa so imeli tudi konkretno 
akcijo. Tokrat sicer ne čisto hu
manitarno, saj take manjše pote
kajo vsak dan in večina ljudi za
nje niti ne ve. Prireditelj konjske
ga maratona, Rhododendron 

Plezalski vzponi A O 
Kamnik 

Že kar navadili smo sc, da ob vsakem vnovičnem pregledu 
opravljenih plczalskih vzponov Alpinističnega odseka Kamnik pre
beremo o novem najtežjem vzponu. Tudi tokrat je potrebno naj
prej zapisati, da jc to uspelo Urošu Perku v Mišji peči. Po dobrih 
treh mesecih studiranja posameznih gibov in poskusov mu je uspelo 
preplezati smer Sonce v očeh (ocena 8a+). Gre za 17 metrov dolgo 
smer, previsno za majhnimi oprimki. S tem jc Pcrko v bistvu kar 
preskočil stopnjo 8a, ki med plezalci velja kot nekakšna magična 
meja, ki ločuje najboljše in dobre plezalce. Jc pa po tej magični 
meji posegel tudi z opravljenim vzponom v Guernici v Kotečniku, 
skupaj z Damjanom Kočarjem, ki je smer splezal prvi (od Kamni-
čanov), ter Klcmnom Malijem, ki je bil uspešen kmalu za njim. 

Poleg tega jc Perko preplezal še naslednje smeri v Mišji peči: 
Kindergartcn, Runo, Durango in Metadoros, in Nido. V slednji jc 
bil uspešen tudi Kočar. V Kotečniku je bil uspešen v Stropu in 
Kolomonu, ki so ga preplezati še Kočar, Jone Hribernik in Andrej 
Leskošek. Smer Zlato jabolko v Kotečniku pa je doživela pravo 
kamniško invazijo, saj sta bila v njej uspešna poleg Perka, Hriber-
nika in Leskoška Tomaž Humar in Robi Poličnik. Smer Canabis 
v plezalnem vrtcu na Pcrovcm pa jc doživela šc dva vzpona. Kot 
prvi jo je ponovil Kočar in za njim kot drugi Perko.'Še en dober 
vzpon je opravil Kočar, in sicer smer Tvvin Peaks v Mišji peči in 
poleg te še Srebrno streho v Kotečniku. Slednjo tudi Hribernik. 

Matjaž Wiegelc je v Kotečniku preplezal Narobe svet, Fonzo 
Hanta yo in Velikonočno. V Sveti Evi je bil poleg njega uspešen 
tudi Leskošek. V Evropi 92 pa šc Hribernik in Leskošek. V Vipav
ski Beli sta VViegele in Leskošek splezala smer Džuli Šviga z oceno. 

V času prvomajskih praznikov pa jc skupina kamniških plezalcev 
obiskala italijansko plczališče Lumignano v bližini Vicenzc. To je 
eno najbolj popularnih italijanskih plezališč, za katerega jc značilno 
plezanje po luknjicah, v katere se da spraviti največkrat lc dvoje, 
troje prstov. Smeri oz. ocene le-teh so, kot temu pravijo plezalci, 
precej »navite«, kar pomeni, da bi smer s podobnimi težavami 
marsikje, tudi pri nas imele višjo oceno. Tako sta VViegele in 
Leskošek preplezala izredno lepo smeri Margherita, Hriberniku pa 
je za uspešen vzpon zmanjkal lc dober meter in pol. Vsi trije pa so 
splezali še Burro c piombo. 

V Kamniški Bistrici pa je v skali v bližini spodnje postaje žičnice 
na Kamniško sedlo Leskošek že lansko leto opremil dve smeri. Eno 
izmed obeh jc uspešno kot prvi preplezal VViegele. 

V Dolžanovi soteski jc Leskošek splezal smer Tri srca z oceno, 
prav tako Damjan Čibej' ki je bil uspešen še v kotečniškem 
Orumenelem listu z isto oceno. Marko Prezelj pa je uspešno 
opravil zelo težek vzpon, in sicer smer Bogovi so padli na glavo 
v Dolžanovi soteski; ob tej pa šc Lastovki v slovo v Kotečniku. 

Med vzponi, opravljenimi »na pogled« ali »flash«, izstopa kar 
nekaj vzponov. Tako je Kočar v Kotečniku splezal smer Strop, za 
katero že samo ime pove, da smer poteka v bistvu po stropu 
nekakšne votline. Pcrko, Hribernik in Prezelj so na na ta način 
splezali Risa. Pcrko je bil uspešen tudi v Ovulaciji v Kotečniku, 
v Sančo Pansi v Vipavski Beli in v smeri Danger zone v Mišji peči. 
V Bodeščah jc preplezal Šprlinco Marogo in Pepclko, obe z oceno. 
V Vipavski Beli smer AFŽ, v Kotečniku pa šc Olivo, Zacoprani 
buhtelj in Snoopv. Slednjega je splezal tudi Leskošek. Že prej 
omenjeno Olivo tudi Hribernik. Prezelj je v Dolžanovi soteski na ta 
način ponovil Krokarja, v Kotečniku pa Bogomoljko in Čilija, 
slednjo tudi Kočar. Prezelj je bil tudi v italijanskem Lumignanu in 
v okolici Tranta. V Lumignanu je tako na pogled ponovil smeri Piu 
dolorc per favorc in Labcfano. Vzponov, ki jih jc Prezelj opravil 
v okolici Trenta, pa piscu tega zapisa žal ni uspelo zaslediti v t.i. 
Knjigi opravljenih vzponov AO Kamnik. 

Poglejmo šc vzpone na t.i. »flash« način. Tudi ti vzponi so 
opravljeni v prvem poskusu, le z razliko, da plezalec že ima 
določene informacije o smeri oz. samih gibih kot sestavnih delih 
uspešno opravljenega vzpona. Prezelj je tako preplezal izredno 
lepo smer Lady z oceno in smer Horoskop v Bohinjski Beli. 
Leskošek jc bil uspešen v Risu, Čibej v Sv. Evi, VViegcIc pa 
v Vabeči globini in Zmajčkovem butiku, obe smeri sta v Koteč
niku. 

Tudi letos jc Podkomisija za športno plezanje pri Komisiji za 
alpinizem organizirala slovenski pokal v športnem plezanju za 
mlajše kategorije. Na sporedu je osem tekem, s tekmo v Velenju pa 
sc je končal spomladanski del in s tem polovico tekem. Prva tekma 
je bila v Kamniku, o čemer sta že lahko brali na teh straneh. Druga 
tekma jc bla v Slovenski Bistrici, ki sta se jc udeležila Pcrko in Uroš 
Jeras. V kategoriji starejših dečkov in kadetov je Jcras presenet
ljivo dosegel odlično 4. mesto, o čemer je odločila šele supcrfinalna 
smer, saj so tekmovalno smer kar štirje tekmovalci preplezali 
v celoti. Pcrko jc na tej tekmi dosegel 5. mesto. 

Domžale so bile gostitelj tretje tekme, kjer jc med cicibankami 
Anja Arko dosegla 7. mesto, Pcrko in Jcras pa sta bila v svoji 
kategoriji peti oz. enajsti. Kot že rečeno se jc spomladanski del 
končal v Velenju, kjer jc bila Anja med cicibankami osma, enako 
mesto je zasedla Maja Šuštar v kategoriji mlajših deklic. Pcrko jc 
tekmovanje končal na četrtem mestu, Jeras pa jc bil štirinajsti. 

V skupnem seštevku pokala je Anja Arko v kategoriji cicibank 
enajsta s 4,2 točkami. V kategoriji starejših dečkov in kadetov pa je 
Perko s 35 točkami tretji, Jcrasa pa njegova 18,3 točke postavljajo 
na 6. mesto. 

ANDREJ LESKOŠEK 

center, jih je namreč zaprosil za 
pomoč pri izvedbi te prireditve. 
Tekmovalna proga je potekala 
po rudniških gozdovih, čez moč
virja, potoke in grape, tako da je 
bil tudi manjši izziv za radioama
terje, ali jim bo s čim manjšo 
močjo uspelo priti ven iz vsake 
luknje. Toda naloga ni bila pre
več zahtevna. Tako so brez pro
blemov uspešno vzpostavljali ra
dijske zveze med vsemi devetimi 
kontrolnimi točkami in bazo ves 
čas prireditve in omogočili, da je 
tekmovanje potekalo pod nadzo
rom. Hkrati pa jim je to služilo 
tudi za navajanje na nove poziv
ne znake. S5 6 EBP 

MIKLAVŽEV IN 
NOVOLETNI 
SEJEM 
V KAMNIKU 

Kamniško turistično društvo se 
je odločilo, da bo letos nadalje
valo tradicijo Miklavževega in 
novoletnega sejma v starem 
Kamniku. 

Tako bodo na kamniških uli
cah v dneh od 3. do 5. decembra 
postavili večje število stojnic, na 
katerih bo mogoče kupili igrače, 
sladkarije in druge dobrote, ki jih 
bodo ponudili domači in trgovci 
od drugod. 

Še pestrejša bo ponudba v času 
novoletnega sejma od 19. do 31. 
decembra. Namen Turističnega 
društva je s tem poživiti predbo-
žični in novoletni utrip v našem 
mestu. — |j 

Prijazna poslovodkinja Jana Žibert je vesela prav vsakega obiska 

Prenovljena trgovina Engelman 
V Šmartnem v Tuhinjski dolini so Zibertovi v soboto, 24. oktobra, odprli prenovljeno 

samopostrežno trgovino z mešanim blagom. Trgovska dejavnost v Engelmanovi hiši ni novost, 
saj poteka že dobrih 70 let. Najprej so bile v stavbi veletrgovina z mešanim blagom, pošta in 
gostilna. Po vojni pa je prostore dobila v najem Kmetijska zadruga. Leta 1959 so bili prostori 
nacionalizirani in po nekaj letih je občina oddala prostore v najem Kočni. Časi, ki jih 
preživljamo, so kolo življenja zavrteli v drugo smer in s tem je prišlo tudi do vračanja po vojni 
odvzetega premoženja, 

Poslovodkinja trgovine Jana Žibert je ob odprtju izrekla pohvalne besede o pristojni občinski 
komisiji za denacionalizacijo, prav tako tudi o Kočni. Zahvalila se je vsem, ki so pomagali pri 
koreniti prenovi dotrajanih prostorov. 

V prostorni in lepo urejeni trgovini dobite skoraj vse; česar ni, pa se dobi v najkrajšem času, je 
njihov slogan. In kar je morda tudi zanimivo - v trgovini imajo na zalogi tudi krmila, brikete, 
otrobe . . . Ob večjih nakupih blago brezplačno pripeljejo na dom. Delovni čas je od 8. do 19. 
ure, ob sobotah od 8. do 17. ure, ob nedeljah od 8. do 11.30 ure. 

VERA MEJAČ 

70-letnica GRS Kamnik 
V petek, 16, oktobra, so 

kamniški gorski reševalci 
v dvorani nad kavarno Vero
nika pripravili slovesnost ob 
praznovanju 70-letnice delo
vanja. Ob jubileja so bilj še 

I posebej počaščeni, saj se je 
I njihovemu vabilu odzval tudi 

predsednik Predsedstva Re
publike Slovenije Milan Ku
čan. V izčrpnem nagovora je 
pohvalil ' požrtvovalno delo 
kamniških gorskih reševal-

I cev, nato pa je načelniku 
GRS postaje Kamnik Čenetu 

:; Griljcu izročil odlikovanje, 
s katerim je Predsedstvo Re
publike Slovenije odlikovalo 
Gorsko reševalno službo 

> Kamnik s častnim znakom 
svobode Republike Slovenije 
za izjemne zasluge pri razvo
ju planinstva in varovanja 

ti človeških življenj. 

Načelnik GRS Kamnik Cene 
Grilje, ki mu je to poslanstvo za
upano že 14 let, je v slavnostnem 
govoru orisal prehojeno pot 
kamniških gorskih reševalcev. 
Obudil je spomin na prve reše
valce, ki so reševali z žilavostjo, 
vztrajnostjo, brez najbolj nujne 
opreme. 

Prvi načelnik reševalne postaje 
v, Kamniku je postal leta 1922 
akademski slikar Maks Koželj, 
prvi reševalci pa so bili štirje 
bratje Erjavšek in drugi domači
ni, lovci in drvarji iz vasi nad 

Kamnikom, ki jim je poveljeval 
France Erjavšek. V Kamniku 
ustanovljena reševalna postaja je 
bila druga v Sloveniji. Med prvi
mi reševalci v Stahovici je bil tudi 
Franc Ajdovec - Rezmanov ata 
iz Godiča, ki praznuje 90. rojstni 
dan. 

Govornik je pai ali a/it al misel, 
da je lepo biti reševalec, ni pa 
lahko. Lepo da je zato, ker 
opravljajo plemenito delo, in so 
občutki sreče po vsakem uspeš
nem reševanju neizmerno lepi, ni 
pa lahko, ko morajo ob vsakem 
vremenu in vsakem času od do
ma. Ni lahko tudi zato, ker še 
vedno trkajo na vrata in odgo
vornim dopovedujejo, da tudi 
prostovoljno delo nekaj stane. 
Ko jim to dopovedo, se odgovor
ni zamenjajo, reševalci pa ponov
no trkajo in prosijo za uslišanje. 
Bera je bolj majhna. Z naporom 
pridobljeni denar je cenjen. Ni 
lahko, pa vseeno nikogar ne pu
stijo »tam gori«, nasprotno, po
nesrečenca iščejo toliko časa, da 
ga najdejo. Ni lahko, če so pri 
reševanju pogrebci, ko gore za 
hip postanejo prekletstvo, in le
po je, ko jim rešeni reče: 
»Hvala!« 

Reševalec dr. France Malešič 
prizadevno in vzorno urejuje 
kroniko reševalnih akcij. Oprav
lja veliko in odgovorno delo za 
GRS Kamnik. Sicer je v reševal
no moštvo vključenih 35 aktivnih 
reševalcev, šest častnih članov in 

Na slovesnosti ob praznovanju 70-letnice GRS Kamnik sta bila 
med gosti še posebej toplo sprejeta predsednik Predsedstva SR 
Slovenije .Milan Kučan in član republiškega predsedstva dr. Matjaž 
Kmecl 

NE DOVOLITE SI ČESA PODOBNEGA! 

12 pripravnikov, ki bodo morali 
zamenjati reševalce s petintride
set in večletnim stažem. Med re
ševalci so trije inštruktorji, trije 
zdravniki, pet letalskih reševal
cev, dva inštruktorja za brezžične 
radio zveze in vodnik lavinskega 
psa. Gorsko reševalno službo 
Kamnik sestavljajo alpinisti, ki 
so plezali skoraj v vseh gorstvih 
sveta: V Alpah, na Kavkazu, 
v Pamirju, Hindukušu, Tjen-Ša-
nu, Himalaji, Novi Zelandiji, K i -
limandžaru, Andih, Gronlandiji, 
Aljaski in seveda tudi v Kamni
ških Alpah. S sodobno reševalno 
opremo in s pomočjo helikopter
ja lahko rešujejo v najbolj zah
tevnih položajih. Reševanje s he
likopterjem je neizmernega po
mena tako za ponesrečence kot 
reševalce. Tudi pri reševanju 
v gorah je tehnika zelo napredo
vala, a še vedno so vrli možje 
najbolj zanesljiva moč, ki nikdar 
ne odpove, zato verjamemo na-
čelnikovim besedam: »Lepo je 
biti reševalec, ni pa lahko.« 

Na slovesnosti jc načelnik po
delil priznanja častnega* člana 
GRS Kamnik za 25 in večletno 
aktivnost v službi Francetu Aj
dovcu, Karolu Benkoviču, Tone
tu Kuharju, Ivu Motnikarju, Me
todu Humarju, Frančku Muleju, 
Tonetu Škarji, Janezu Podjedu, 

Jerneju Koritniku, Pavletu Ši
mencu in Cenetu Griljcu (sled
njemu je priznanje izročil Lojze 
Jerman). Priznanje za požrtvo
valno delo je prejelo še 30 reše
valcev GRS Kamnik: Janez Až-
man, France Bauman, Janez 
Benkovič, Franc Berlec, Cene 
Berčič, Milan Gladek, Lojze Jer
man, Janez Kosec, Marjan in 
Dušan Kregar, Stane Klemene, 
Frane Kemperle, France Male
šič, Dušan Orehek, Janez Plevel, 
Dušan in Srečo Podbevšek, Bo
jan Pollak, Janez Petrič, Slavko 
Sikonja, Miro Štebe, Miro in Ja
nez Šušteršič, Boris Štupar, Tone 
Trobevšek, Janez Volkar, Franc 
Vrankar, Matjaž Veselko, Mat
jaž Ravnikar in Franc Vetorazzi. 
Priznanja so bila podeljena tudi 
vsem postajam GRS Slovenije 
ter prizadevnim skupnostim in 
organizacijam. 

V prijetnem kulturnem pro
gramu, ki ga je povezovala prof. 
Tina Romšak, so sodelovali: Mo
ški pevski zbor Solidarnost Kam
nik, Kamniški Koledniki - Janez 
Majcenovič, Rok Lap in Tomaž 
Plahutnik, ter recitatorki iz SEN
ŠRM Kamnik. Gorskim reševal
cem je čestital in jim zaželel tako 
uspešno delo še vnaprej načelnik 
GRS Slovenije Danilo Skrbinek. 

VERA MEJAČ 
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Kulturno prosvetno društvo 

JANEZ ČEBULJ KOMENDA 
vabi vse svoje simpatizerje na OBČNI ZBOR 
v četrtek, 19. novembra, ob 20. uri v dvorani 
Kulturnega doma v Komendi. 
Vljudno vabljeni! 

Mini blagovnica 

ZARJA MENGEŠ 
odprta neprekinjeno 

BLAGOVNICA VELE 
DOMŽALE 

Imamo vse, kar v tem času iščete: 
- veliko izbiro krasnih uvoženih igrač (600 vrst) 
- bogato ponudbo domače in uvožene konfekcije, 
pletenin, čevljev, posode in drugega zanimivega 
blaga. 
Neposredno ob blagovnici VELE veliko parkirišče. 

NOVA NAPREDKOVA 
DISKONTNA TRGOVINA 
V MENGŠU 
ob glavni cesti Mengeš Trzin je odprta od 7. do 19. ure, ob 
sobotah od 7. do 13. ure. 

Diskontne cene, velika 
izbira! 

S E M E N A R N A 

»SEMENARNA« 
LJUBLJANA 
obvešča cen jene Kamničane, d a je odpr la svojo tr
govino š i rokega p rograma na Tunjiški cest i št. 
1 v Kamn iku , kjer boste lahko kupili s e m e n s k o in 
n e s e m e n s k o b lago z a kmeti jstvo, vrt ičkarstvo in dru
go tehnično b lago. 
Trgov ina je odprta od 7. do 12. in od 14. do 16. ure, 
ob sobotah od 7. do 12. ure. 

P R I P O R O Č A M O O B I S K N A Š E T R G O V I N E , 
mac i je n a te l . 8 3 2 - 9 1 7 . 

infor-

NOVO V KAMNIKU 
MODNA TRGOVINA 
»SAGA« 
Steletova 8 (pritličje S K G ) 

Vam ponuja po najugodnejših cenah: 
- otroško 
- moško in 
- žensko konfekcijo 
- usnjene ženske torbice 
- pletenine z a vse generacije 

Ob ugodnih plačilnih pogojih vam v mesecu 
novembru z a nakup nad 7.000 SIT nudimo 
nagradno žrebanje: družinski vikend paket na 
Koroškem. 

Odprto od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. 
ure. 

PRIDITE IN SE PREPRIČAJTE! 

PREDTRG d. o. o Šoštanj 
Florjan 20 
Tel. (063) 882-885 

KVALITETNI PREMOG 
NEPOSREDNO IZ RUDNIKA VELENJE 

Akcijska prodaja premoga VELENJSKI 
LIGNIT (kosi, kocke) po ugodni ceni, 
vključno s prevozom: 
- kosi 6.000 SIT/tona 
- kocke 5.500 SIT/tona 
najmanjša količina 3 tone. 

MENJALNICA 

ZORA 
Steletova 25 
K a m n i k , tel . 811-522 
(v poslovno stanovanjski stavbi, 
ob trgovini z barvami »CIT«) 

Odprto od 8. do 18. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 

TRGOVINA 
Z BARVAMI, LAKI, 
LEPILI, ČISTILI 
IN PRIBOROM 
na Steletovi 25 v Kamniku 
tel. 812-511 

POSEBNO UGODNE CENE 
bukolit lak in lepilo za parket 
- barva hidrocol in jupol 
- izdelki Belinke 
- sredstva za nego In zaščito 
marmorja (tudi za nagrobne spo
menike) 

Odprto od 8. do 12. in od 14. do 18. ure, ob sobotah od 8. 
do 12. ure. Material brezplačno pripeljemo na dom. 

SE PRIPOROČAMO 

FRIZERSKI SALON 
ZA MOŠKE 
SONJA JEGLIČ 
Duplica, Ljubljanska 21 
(nasproti Mercatorja) 
M o d n o in klasično str iženje od najmlajš ih 
do najstarejših. 

Delovni čas od 8. do 12. in od 15. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 

Dekleta in žene pa še naprej v l judno vabl jene v sa lon 
na Viru od 8. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 12. ure. 

Iščemo honorarnega sodelavca -

finančnega strokovnjaka 

Pogoji: 
- poznavanje trgovinskega računovodstva 
- izkušnje pri delu z računalnikom 

Pisne prijave pošljite na naslov: 
T R G O V I N A »NAKUP«, Kamnik, Kidričeva 42. 

Kidričeva 28 
ft 061/832-866 

KAMNIK 

Tudi za vas smo 
na Kidričevi 28 odprli 

kava bar Paradise. 
Pričakujemo vas od ponedeljka do sobote 
od 7.30 do 21. ure, 
ob ponedeljkih od 7.30 do 12. ure. 

N O V A T R G O V I N A 
» V E R I G A « 
V Kamniku, Tomšičeva 17 
tel. 831-888 
v a m nud i po ugodnih cenah: 
barve, lake, posodo, porcelan, belo tehniko, kolesa, 
vodovodni material, čistila, lepila, žeblje, gospodinjske 
strojčke, plastiko, žarnice po 65 SIT, likalne mize po 3.166 
SIT, kaloriferje po 2.470 SIT, fugirno maso v barvah po 
300 SIT/kg. 
Strokovni nasveti iz pleskarske in soboslikarske stroke. 
Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

HOMAR, d.o.o., 
trgovina »VERIGA« 
SE PRIPOROČA 



OTROŠKA TRGOVINA 

»TAJKA« 
Kamnik, Kidričeva 64 
(pri Korobaču) 
vam nudi pestro izbiro igrač, otroških oblačil, 
dud, stekleničk in otroških vozičkov: 
- otroške pižame od 1.035 SIT dalje 
- pajaci od 990 SIT dalje 
- kombinezoni od 6.400 SIT dalje 
- trenirke od 1.500 SIT dalje 
- hlače od 1.800 SIT dalje 
- vozički od 7.500 SIT dalje. 
Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. 
ure. 
OBIŠČITE NAS IN SE SAMI PREPRIČAJTE! 

KRAJANI KAMNIŠKE 
BISTRICE! 
Zbor občanov KS Kamniška Bistrica bo v petek, 
6. novembra, ob 18. uri v osnovni šoli Stranje. 
Dnevni red 
1. Potrditev novih delegatov sveta KS Kamniška 
Bistrica 
2. Razno 

Predsednik sveta KS Kamniška Bistrica 
Janez Cevka 

M O D N O ŠIVILJSTVO 

MODNO 
ŠIVILJSTVO 

za vso družino za vso druž ino 
Š i v a n j e p l a š č e v , k o s t i m o v , m o š k i h o b l e k , k r i l , 
h l a č , o b l a č i l z a m l a d o s t n i k e in o t r o k e te r 
p o p r a v i l a - VSE PO UGODNIH CENAH! 
Naročila sprejemamo vsak dan od 11. do 17. ure. 

Lucija Konjar, 
Kamnik, Medvedova 5, 
t e l 8 1 7 - 8 4 0 . 

Če te smrt je iz sredine vzela, 
še vedno te ljubezen naših src bo 
grela. 

V SPOMIN 

9. novembra mineva boleče leto, 
odkar nam je mnogo prezgodaj 

kruta usoda iztrgala iz naše 
sredine moža, očeta, brata in 

strica 

ANDREJA HROVATA 
Cimbasov Andrej - avtoprevoznik 

Dragi Andrej, čeprav te ni več med nami, bo spomin na 
tebe vedno živ. Ostal boš del našega življenja. Hvala vsem, 
ki se ga spominjate, obiskujete njegov grob in mu prižigate 

svečke. 

Žalujoča žena Beti, sin Peter, brata in sestra z družinama 

Županje Njive, Bistričica, Stranje, november 1992 

Skrb, delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje. 
Mnogo si bolečin prestal, 
sedaj boš v grobu mirno spal. 

ZAHVALA 
V 75. letu starosti nas je zapustil 
dragi mož, oče, stari ata, brat in 

stric 

ALOJZ PANČUR-PANKRACIJ 
z Vrhpoij 231 pri Kamniku 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
soborcem, ki ste ga obiskovali v času bolezni ter ga tako 
številno pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za izrečena 
sožalja, podarjeno cvetje in sveče. Posebej hvala dr. Jani 
Plavc, sestri Darji Vrtačnik za obiske na domu, družini 
Marko iz Ulice Vilka Rožiča za iskreno pomoč in tolažbo. 
Hvala tovarišem Z Z B za častno stražo, govornikom Francu 
Zavasniku-Božiču, g. Poličniku in g. Modicu, pevcem Svo
boda Črna za zapete žalostinke, gospodu Zajcu za zaigrano 
Tišino in mnogim praporščakom. Hvala sodelavcem iz Ke

mijske industrije Kamnik in S K G . 
Žalujoči vsi njegovi 

Oktober 1992 

SERVIS HLADILNIH 
IN KLIMA NAPRAV 
- popravilo hladilnikov, zamrzovalnih skrinj 
in zamrzovalnih omar 
- menjava izolacije v skrinjah in omarah 
- montaža in servis večjih hladilnih 
sistemov 
- servis klima naprav 
- popravilo aparatov za hlajenje mleka 
Za vsa opravljena dela dajemo 3-mesečno 
garancijo! 

TEL. 815-570 ali 831-435 
M o ž n o s t p l a č i l a n a v e č č e k o v . 

SVETILA 9f 

Odlična izbira vseh vrst svetil: 
- lestenci 

- reflektorji 
- stenske, sbopne in namizne luči 

- halogenske svetilke 

Ugodni nakupni pogoji: 
- 15% POPUSTA pri plačilu z gotovino 

- ugodna obročna prodaja 
Kataloška prodaja 

Možnost zamenjave svetilke v 14 dneh 
Rezervna stekla 

Pred nakupom svetil preverite 
odlično ponudbo v Metalki ! 

blagovnice Ljubljana, Maribor, Kamnik 
do 14. novembra 

© m e t a l k o 

Trgovina za ljudi t posčbnbnl tnortR 

ZAHVALA 
V 68. letu starosti nas je 

nenadoma in prezgodaj zapustila 
draga žena, mama, sestra in stara 

mama 

ANICA ZARMK 
iz Suhadol 59 pri Komendi 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem, sodelavkam in sodelavcem za občuteno izrečena soža
lja v trenutkih naše globoke žalosti, za številne vence in rože 
(te je imela naša Anica tako rada). Hvala lepa vsem, ki ste jo 
prišli v tako velikem številu pospremit na komendsko pokopa
lišče. Hvala komendskemu župniku in dekanu Nikolaju Pavlicu 
za mašo zadušnico, pogrebni obred in besede, s katerimi se je 
poslovil od drage Anice, šentviškemu kaplanu in sovaščanu Pa
vlu Piberniku za soudeležbo pri pogrebu in pesem slovesa, ko-
mendskim pevcem, da so jo tako občuteno spremili na zadnji 
poti, sodelavkam in sodelavcem iz podjetij, v katerih dela nje

nih šest sinov, da so se udeležili pogreba. 

Žalujoči: mož Vinko, sinovi Florijan, France, Klemen, Milan, 
Stane in Vinko z družinami in drugi sorodniki 

Suhadole, Križ, Šenčur, Radovljica, Mengeš, Komenda, Kam
nik, oktober 1992 

ZAHVALA 

V 93. letu starosti nas jc zapustila naša mama, stara mama, 
sestra in prababica 

MARIJA KEPIC 
Štefanova mama 

iz Podgorja 61 pri Kamniku 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečena sožalja, cerkvene darove, podarjeno cvetje in 
sveče ter za spremstvo pokojnice na njeni zadnji poti. Po
sebno se zahvaljujemo osebju Doma upokojencev Kamnik 
za skrbno nego, zahvala tudi g. župniku za lepo opravljen 

obred in pevcem za zapete pesmi. 

Žalujoči vsi njeni 

Podgorje, Stari trg pri Ložu, Ljubljana, Kamnik, oktober 
1992 

MALI OGLASI 
Štedilnik na trda goriva, tobi, 
prodam. Jenkova 14, Kamnik. 

Termopan šipe 190 X 184/5 mm 
kos in 103 X 184/5 mm 2 kosa, 
prodam. Ogrin, Zikova 2. 

Kotni raztegljiv kavč ugodno 
prodam. Tel. 814-614 v večernih 
urah. 

Instruiram risanje za sprejemne 
izpite na srednjih šolah. Tel. 
815-636. 

PREPOVED 
Frančiška Kuhar, Bela Peč 5, 
prepovedujem kakršnokoli seka
nje lesa in drv v mojem gozdu, 
pare. št. 908/1, 908/2, 908/3, 
909, 912, 929, 925. 

Garsonjero na Zikovi 3, 27 m2, 
III. nad., centralno ogrevano od
dam za predplačilo. Tel.: 570-
000. 

OBVESTILO 
Društvo inval idov Kamnik 
organ iz i ra v četrtek, 3. de
cembra , izlet v Avstr i jo (Pl i -
berk in Borovl je). Prijavite 
se lahko takoj v pisarni d ru
štva in s icer v ponedel jek, 
od 9. do 11. ure, in v sredo, 
od 15. do 17. ure. 

Vabljeni! 

Turistično društvo 
Kamnik 
spre jema prijave z a posta
vitev stojnic v času Mik lav
ževega in novo le tnega sej
ma po telefonu 832-011 ali 
osebno v pisarni Tur ist ič
nega društva Kamnik . 

ELEKTRO SERVIS 
Marjan Plemeniti 
Vrhpolje 73 
Tel. 831-058 
POPRAVILO 
praln ih strojev, (gene
ralno popravi lo pralnih 
strojev), bojlerjev, go
spod in jsk ih aparatov, 
napel java in poprav i lo 
elektro inštalaci j . 

M smrt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas -
so vezi močnejše, 
brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas. 

ZAHVALA 
V 53. letu nas je po težki 

bolezni zapustila naša mama, 
babica, sestra, teta in svakinja 

POLONCA DROLC 
iz Zgornjega Tuhinja 60 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, sodelavcem in znancem, ki ste ji na kakršenkoli 
način izkazali pozornost v času bolezni, ob njeni smrti pa 
nam izrekli sožalje, ji darovali cvetje in jo v tako velikem 
številu pospremili na prerani zadnji poti. Hvala govorniko
ma za izrečene besede slovesa, g. župniku za opravljen po
grebni obred in pevcem za lepo petje. V želji, da bi jo 

ohranili v lepem spominu, vsem še enkrat hvala. 
Žalujoči: sin in hčerka z družinama, bratje in sestre z druži

nami ter drugo sorodstvo 
Oktober 1992 

Hiša tiha je postala, 
ko si vzel od nas slovo, 
v srcu bolečina je ostala, 
ki prenehala ne bo. 

V SPOMIN 

28. oktobra je minilo žalostno 
drugo leto, odkar je prenehalo 

biti plemenito srce 

MIHEBALOHA 
iz Laz 4/b v Tuhinju 

Čas in delo ne zacelita ran in ne zapolnita praznine, ki je za 
vedno ostala v naših srcih. Z bolečino in ponosom hranimo 
spomin na njegovo prisrčnost in vedrino. Hvala vsem, ki se 

ga spominjate in obiskujete njegov mnogo prerani grob. 

Mami, ati, sestri Andreja in Bernarda 

Delo in trpljenje 
tvoje je bilo življenje, 
zdaj k počitku leglo je telo, 
a tvoje delo in trpljenje 
nikoli pozabljeno ne bo. 

ZAHVALA 
Mnogo prezgodaj nas je v 63. 

letu starosti zapustila naša draga 
žena, mami in stara mama 

FRANČIŠKA ŠTRAJHAR 
s Porebra 3 pri Kamniku 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in 
številno spremstvo na njeni zadnji poti. Posebej hvala dr. 
Sedlaku in šoferjem reševalnega vozila za pomoč v času 
njene bolezni; enako hvala tudi družinama Kladnik in Ah 
čin, ki so nam v teh težkih dneh stali ob strani. Hvala 
pevcem za lepo zapete žalostinke in gospodu župniku za 
lepo opravljeni pogrebni obred. Vsem še enkrat iskrena 

hvala. 

Vsi njeni 
Poreber, Loke, Perovo, september 1992 
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Metalkina 
presenečenja 

gastronomija po meri 

JESTI IN PITI JE NUJA 

Dobro jesti in piti je 
zadovoljstvo 

Odlično jesti 
in piti je 

gastronomija 
NOVA DELIKATESA V KAMNIKU 

KIDRIČEVA 29 

Dež, nalivi, 
neurja 

Skoraj natanko pred dve
ma letoma so bile v Sloveniji, 
pa tudi na Kamniškem velike 
poplave. Napravile so veli
kansko škodo, ki pa še ni 
v celoti odpravljena. Marsik
je so še vidne posledice. 

Te dni smo bili spet priče 
velikih padavin, hudourniki 
so naraščali in grozili, da bo
do vse uničili pred seboj. 
V četrtek, 29. oktobra, je kar 
lilo iz oblakov. Reke in poto
ki so izredno hitro naraščali, 
voda se je začela razlivati iz 
strug. Tokrat je glavna ujma 

nekako obšla kamniško obči
no, pa kljub temu ne v celoti. 
Precej prizadeto je bilo na 
motniškem koncu. Voda je 
vdirala tudi v nekatere hiše. 
Gasilci in drugi so reševali, 
da ni bilo večjih škod. Na 
kritičnih mestih so dežurali 
celo noč in bili pripravljeni na 
takojšnjo akcijo. 

Voda v okolici Šmartnega 
je grozila, da bo poplavila 
glavno cesto proti Kamniku. 
To se ni zgodilo zaradi hitre 
akcije ljudi in odgovornih 
v občini oziroma KS, ki so 

Vode Nevljice in drugih pritokov v Smartnem so hitro naraščale 

V Kamniku imamo že od 
leta 1970 trgovino Metalke, 
na katero Kamničani včasih 
kar malo pozabimo, da ima 
marsikaj zanimivega za oskr
bo naše lokalne industrije in 
tudi za kupce široke porabe. 
Pred nekaj leti so trgovino 
preuredili v sodobno blagov
nico s 1.000 m2 prodajnih po
vršin. 

Bil je turoben deževen dan, ko 
sem zopet zavila v Metalko. Že 
pred vstopom v trgovino sem bila 
presenečena zaradi domiselno 
urejene izložbe, v kateri izstopa 
čarobni svet L E G O kock in 
B A R B I E lutk za najmlajše, pa 
tudi razstavljena svetila, ki opo
zarjajo na akcijsko prodajo, so 
imenitna. 

Pritličje blagovnice je prostor
no, lepo razsvetljeno in odlično 
založeno z igračami za najmlajše, 
pa tudi drugih izdelkov je precej, 
to so ure, galanterija, bižuterija, 
mali gospodinjski aparati, kri
stal, posoda, kozmetika in pred
meti za splošno rabo v gospodinj
stvu. V medetaži so laki, barve, 
bela tehnika, kuhinje, elektro 
oddelek, akustika in zabavna 
elektronika. 

V kleti so tehnični oddelki, od
lično založeni z vodovodnim ma
terialom, sanitarno keramiko, 
materialom za centralno ogreva
nje, toplimi podi. itisoni, pluto, 
električnim ročnim orodjem, 
orodjem in stroji. 

Vodja enote Sašo Govekar je 
povedal, da se dvajset zaposlenih 

prihiteli na pomoč s traktorji, 
buldožerji in drugim oro
djem. Sprostili so vodo, daje 
lahko začela hitreje odtekati. 
Polje navzdol od Šmartnega 
je bilo poplavljeno, voda je 
naplavila veliko kamenja in 
drugega materiala, kar bo da
lo lastnikom zemljišč kar pre
cej dela. 

Na motniškem koncu so 
pravočasno odstranili nanos 
kamenja in drugega materi
ala, zato je bila cesta proti 
Kamniku skoraj ves čas pre
vozna. Naslednji dan, t.j. 
v petek, so se razmere že pre
cej umirile. 

Taka nepredvidena vodna 
stihija nas ponovno opozarja, 
da ni več mogoče odlašati sa
nacije najbolj kritičnih točk, 
o čemer smo že večkrat pisa
li, krajani pa na to nevarnost 
stalno opozarjajo. 

Poiskati bo potrebno za
dostna finančna sredstva in 
ne čakati, da nas ne bo kaj 
takega, kot smo doživeli 1. 
novembra 1990, spet prese
netilo. „ „ 

STANE SIMŠIČ 

FOTO 

prodajalcev trudi kulturno po-
streči prav vsakega kupca, tako 
tistega, ki kupi samo zamašek za 
steklenico, kot onega, ki kupi ce
lo kuhinjo. 

Načrtovani promet vedno težje 
dosežejo tudi zaradi padanja 
kupne moči prebivalstva. Zago
tavljajo pa, da je v blagovnici 
Metalke nakup mnogokrat ugod
nejši kot v kakšnih petičnih trgo
vinah v Ljubljani ali Domžalah. 
Za kupce imajo vrsto ugodnosti: 
popuste, plačilo na čeke z odlo
ženim plačilom in potrošniška 
posojila. V novembru bo stekla 
že znana akcija KONČNO NE
K A J ZASTONJ , ki bo trajala do 
konca leta. Pripravili bodo tudi 
nagradna žrebanja, za otroke 
igralnico z lego kockami, praz
nični december z žrebanji, po
sebne popuste in še in še. 

Kljub krizi so zaposleni v Me
talki Kamnik polni optimizma, 
vse pa stavijo na vas, dragi kupci. 
Odločitev je v vaših rokah! 

VERA MEJAČ 

Humanitarne pobude 

ODPRTO 
SRCE 
Lahko zapišem, da uam časi niso naklonjeni, čeprav to ne 

drži povsem. Nekaterim so naklonjeni bolj, drugim manj. 
Z naso pobudo ne nameravamo spreminjati sveta, želimo pa 
pomagati tistim, ki jim časi niso naklonjeni, pa naj bodo to 
brezposelni, obnemogli, matere samohranilke, upokojenci, 
invalidi in vsi tisti, ki nimajo dovolj sredstev za preživetje. 
Zavedamo se, da ne bomo mogli pomagati vsem, zato prosimo 
vse prizadete, njihove sosede ali znance, da nam pomagate 
s priporočili, kijih v pisni obliki pošljite na uredništvo našega 
časopisa. 

Vsi, ki pa ste pripravljeni darovati denarna sredstva, pa jih 
lahko nakažete na Ž. r. 50140-678-57044 (RKS občinska 
organizacija Kamnik), s pripisom »ODPRTO SRCE«. Vsem 
darovalcem se v imenu uredništva zahvaljujem že vnaprej, 
redno pa bomo objavljali tudi sezname darovalcev. 

O tem, komu bomo podarjena sredstva namenili bo na 
podlagi prispelih pobud odločala komisija, sestavljena iz pred
stavnika Rdečega križa, socialnih služb ter našega uredništva. 

Prvi darovalec je uredniški odbor našega časopisa in sicer 
namenjamo v sklad »ODPRTO SRCE« 7.000,00 SIT. 

UREDNIK 

Zanimivi izleti TD Kamnik 
Kamniško turistično društvo si 

je v svoj program dalo tudi nalo
go: za svoje člane organizirati za
nimive turistične izlete. Te izlete 
tako po domovini kot v zamej
stvu vodi znani kamniški turistič
ni delavec dr. Niko Sadnikar. 

Do letošnje jeseni so Kamniča
ni obiskali Prekmurje, Celovec, 

Gornjo Savinjsko dolino, Lisco 
v Zasavju, Crngrob, Sorico, 
Brezje, Doberdob, Oglej in Go
rico. 

Kamničani so se v narodnih 
nošah udeležili tudi tradicional
nega K I R C H T A G A v Beljaku in 
mednarodnega srečanja pihalnih 
godb in folklore v PIOVE DI 

SACCO v Italiji. Zadnji izlet 
v letošnjem letu bo Turistično 
društvo Kamnik organiziralo na 
martinovanje, 14. novembra, 
v Šentjernej pri Novem mestu. 

Podrobneje bomo o posamez
nih izletih še poročali. 

F. S. 

V Savinjskem gaju. 

Iz doma upokojencev 

Vtisi s cvetličnih razstav 

Poplavljeno polje pri Smartnem in Buču 

Ogledali smo si razstavo 
v Volčjem Potoku in potem 
v septembru še v Mozirju oz. Sa
vinjskem gaju. Videli smo vso le
poto cvetja in cvetličnih dekora
cij. Srečni ob vsem tem bogastvu 
narave smo se vračali. 

Ker je bil zadnji dan razstave 
v Volčjem Potoku, se je zbralo 
veliko obiskovalcev, posebno 
šolskih otrok. Razstavljala, tuji 
in domači, približno 500 jih je 
bilo, so se zelo izkazali. Ogledali 
smo si prelepe cvetlične aranž
maje, presenečeni smo bili nad 
naravnostjo umetnih rož — od 
cvetnic do bonsajev. Videli smo 
tehnične pripomočke za vzgojo 
in gojenje rastlin. Obujali smo 
spomine na naše cvetje doma in 
v Domu, primerjali različne nači
ne gojenja. Sledil je ogled prele
pega parka, urejenega v pravil
nih geometrijskih oblikah, mogli 
smo počivati na povsod postav
ljenih klopcah. Pred odhodom 
smo lahko uživali še v prijetni 
tišini, saj so otroci park zapustili. 
Preden smo se vrnili domov, smo 
se še pokrepčali v »Coprnici«. 

Na sončen, topel dan smo odšli 
tudi v Mozirje oziroma Savinjski 
gaj, kjer so prav tako priredili 
razstavo. Pripeljali smo se prek 

Černivca, mimo Gornjega Gra
da, Nazarij do Mozirja. Tudi tam 
je bil vesel otroški živžav. Naj
prej smo se malo oddahnili od 
vožnje, potem pa si šli ogledat še 
te lepote, primerjajoč jih s tistimi 
iz Volčjega Potoka. Razstavljav
cev je bilo okoli 50. Na veliki 
tabli je bilo zapisano geslo: Žive
ti med cvetjem. Visele so tudi 
zastave držav udeleženk. Ob 
vstopu v razstavo sta bila na vodi 
cvetlična laboda (sestavljena iz 

zelenja in cvetja) in spet prelepi 
cvetlični aranžmaji. Posedali smo 
po klopcah ob prijetni glasbi, ki 
je tiho odmevala iz zvočnikov, 
skritih po grmovju. Ogledali smo 
si razstavo malih živali, papig, 
kokoši, račk, morskih prašičkov, 
hrčkov, značilen mlin na vodo in 
v njem kmečko malico. 

Vračali smo se z bogatimi vtisi 
in v veselem razpoloženju. 

MARIJA LAVRIČ 

KAMNIŠKI OBČAN - Ustanovitelj Skupščina občine Kamnik, 
izdajatelj Prelest, d o.o. Ljubljana, Dunajska 7, direktor Tone 
Štrus. Predsednica časopisnega sveta Breda Podbrežnik-Vukmir. 
Uredniški odbor Dušan Lipovec, Vera Mejač, Bojan Pollak, 
Matic Romšak, Stane Simšič, Ivana Skamen in Franc Svetelj. 
Glavni in odgovorni urednik Matic Romšak. Strokovna sode
lavka Vera Mejač. Lektorica Tina Romšak. Tehnični urednik 
Vlado Šlamberger. 
Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. list RS, št. 4/92) in 
mnenja ministrstva za informiranje (št. 23/88-92 z dne 18.2.1992) 
sodi časopis med proizvode informativne narave po 13. točki 
tarifne številke 3, za katere se plačuje 5-odstotni davek od 
prometa proizvodov. 
Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.100 izvodov 
in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: 
Kamnik, Titov trg 1 (občina), tel. 831-311. Žiro račun: Prelest, 
d.o.o., 50102-601-3114. 
Rokopisov in in fotografij ne vračamo. Tisk DP D E L O - Tisk 
časopisov in revij, Ljubljana, Dunajska 5. 


